



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

25 - 31
ຕຸລາ
2023
ປີທີ 12
ສະບັບທີ 943
ລາຍສົບປະເມີ

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຕ່າງປະເທດຍີ່ປຸ່ນ



ຢ່າງອີບອຸ່ນ ແລະ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ການມາຢ້ຽມຢາມ ສປປ ລາວ ຂອງທ່ານ ນາງ ຄາມິກາວະ ໂຍໂກະ ໃນເທື່ອນີ້, ພ້ອມທັງຝາກຄວາມຍິ່ງຍາມຖາມຂ່າວເຖິງທ່ານ ຮິໂຮຢຸກິ ໂຮໂຊດາ (Hosoda Hiroyuki) ປະທານສະພາຜູ້ແທນລາສະດອນ (ສະພາຕໍ່າ) ແຫ່ງ ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ທ່ານ ຮິເດຮິສະ ໂອສິຈິ (Hidehisa OTSUJI), ປະທານສະພາສູງ ແຫ່ງ ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ. ທ່ານໄດ້ກ່າວສະແດງຄວາມປະທັບໃຈຕໍ່ການຢ້ຽມຢາມ ທີ່ເຫັນວ່າຕະຫຼອດໄລຍະຜ່ານມາ ສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມືແບບຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ ລະຫວ່າງສອງ

(ສພຊ) ວັນທີ 11 ຕຸລາ 2023 ທີ່ຫ້ອງຮັບແຂກສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ

ສປປ ລາວ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບຂອງທ່ານ ນາງ ຄາມິກາວະ ໂຍໂກະ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ແຫ່ງ ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ; ໃນໂອກາດທີ່ມາຢ້ຽມ

ຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ ສປປ ລາວ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 11-12 ຕຸລາ 2023. ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ກ່າວສະແດງຄວາມຕ້ອນຮັບ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2



ແຈ້ງການຂອງຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ

ອີງຕາມ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບປັບປຸງ ປີ 2020 ມາດຕາ 59 ກ່ຽວກັບການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນປະຈໍາປີ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ອີງຕາມ ມະຕິຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ສະບັບເລກທີ 323/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 17 ຕຸລາ 2023. ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ມີຄວາມຍິນດີ ແລະ ຂໍຖືເປັນກຽດແຈ້ງມາຍັງອົງການຈັດຕັ້ງພັກ, ລັດ ແລະ ບໍ່ແມ່ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ຊາບວ່າ: ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຈະຈັດຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ລະຫວ່າງວັນທີ 31 ຕຸລາ - 21 ພະຈິກ 2023 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ. ດັ່ງນັ້ນ, ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ຈຶ່ງແຈ້ງມາເພື່ອຊາບດ້ວຍ.



ສພຊ ເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜົນຂະຫຍາຍຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກາງສະໄໝຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI

(ສພຊ) ເພື່ອເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ມີຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ຄະນະບໍລິຫານງານພັກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ນໍາພາຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມບັນດາເອກະສານ ກ່ຽວກັບຜົນສໍາເລັດການດໍາເນີນກອງປະຊຸມກາງສະໄໝຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI, ຄໍາສັ່ງຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ຄໍາແນະນໍາ ຂອງຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການກະກຽມ ແລະ ດໍາ



ພາແຫ່ງຊາດ ນໍາໄປຈັດຕັ້ງຜົນຂະຫຍາຍເຂົ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນ, ເຮັດໃຫ້ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເຂົ້າໃນວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ນໍາໜ້າຜົນສໍາເລັດເທດຊາດ ກໍຄື ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ; ໃນວັນທີ 20 ຕຸລາ 2023 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເຊື່ອມຊຶມ, ຜົນຂະຫຍາຍຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກາງສະໄໝຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI, ຄໍາສັ່ງຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ຄໍາແນະນໍາ ຂອງຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການກະກຽມ ແລະ ດໍາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມຍົກສູງຄຸນນະພາບທາງດ້ານເນື້ອໃນໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6



ເປັນທາງການ ຕາມຈຸດປະສົງ ແລະ ລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້ ພາຍຫຼັງດໍາເນີນມາເປັນເວລາ 5 ວັນເຕັມ ທີ່ສູນຮ່ວມມືສາກົນ ແລະ ຝຶກອົບຮົມ (ICTC) ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ນັບແຕ່ວັນທີ 16 ຕຸລາເປັນຕົ້ນມາ ໂດຍການເປັນປະທານປິດກອງປະຊຸມຂອງທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມິ ຮອງປະທານຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ກໍາມະການຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ,

ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກລັດຖະບານ, ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ຮອງລັດຖະມົນຕີ, ຮອງປະທານກໍາມາທິການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍແຂກຖືກເຊີນ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ. ຕະຫຼອດໄລຍະດໍາເນີນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ດໍາເນີນໄປດ້ວຍບັນຍາກາດທີ່ສ້າງສັນ, ບັນດາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຖະແຫຼງຂ່າວການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX



ສາມັນປະຈໍາປີຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ຕາມທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ (ສະບັບປັບປຸງປີ 2020) ການກະກຽມ ແລະ ຮຽກໂຮມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ໂດຍປະຕິບັດຕາມມະຕິຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບ ເລກທີ 323/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 17/10/2023 ວ່າ

ດ້ວຍການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX; ເພື່ອປະຕິບັດຕາມເນື້ອໃນຈິດໃຈດັ່ງກ່າວ ບັນດາກໍາມາທິການ, ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກົງຈັກທີ່ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດສ້າງຕັ້ງ ໄດ້ປະສານສົມທົບກັບລັດຖະບານ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ, ອົງການ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ສໍາເລັດການຕິດຕາມກວດກາຮ່ວມລະຫວ່າງ 3 ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍາປູເຈຍ-ລາວ-ຫວຽດນາມ (CLV)

(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 17-18 ຕຸລາ 2023, ຄະນະຕິດຕາມກວດກາຮ່ວມລະຫວ່າງ 3 ສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍາປູເຈຍ-ລາວ-ຫວຽດນາມ (CLV) ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງຢາລາຍ ແລະ ຂອງກອນຕຸມ ຂອງ ສສ. ຫວຽດນາມ ເຊິ່ງຄະນະຜູ້ແທນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງລາຊະອານາຈັກກໍາປູເຈຍ ນໍາໂດຍທ່ານ ສຸ ຍາລາ ປະທານຄະນະກໍາມາທິການການຕ່າງປະເທດ, ການຮ່ວມມືສາກົນ, ສີ ແລະ



ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະປະຈໍາ, ປະທານກໍາມາທິນະ; ຄະນະຜູ້ແທນ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ນໍາໂດຍທ່ານ ຮສ. ປອ. ລິນຄໍາດວງສະຫວັນ ກໍາມະການຄະ

ນະປະຈໍາ, ປະທານກໍາມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມພ້ອມດ້ວຍທ່ານ ຮສ. ປອ. ລິນຄໍາດວງສະຫວັນ ກໍາມະການຄະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 8

ຂໍ້ນັບຮັບຕ້ອນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຢ່າງສຸດໃຈ!

ປະທານສະພາ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ປະເທດ ລາວ-ຍີ່ປຸ່ນ ກໍຄື ລະຫວ່າງ ສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ແມ່ນໄດ້ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍ ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກນັບ ມື້ນັບຫຼາຍຂຶ້ນ, ນັບແຕ່ໄດ້ມີ ການຍົກລະດັບການພົວພັນ ຮ່ວມມືຈາກຄູ່ຮ່ວມມືຮອບດ້ານ ມາເປັນຄູ່ຮ່ວມມຸດທະສາດ ໃນ ປີ 2015 ເຊິ່ງສະແດງອອກສອງ ປະເທດໄດ້ມີການແລກປ່ຽນ ຢ້ຽມຢາມຂອງຄະນະຜູ້ແທນ ຂັ້ນສູງ ແລະ ຂັ້ນຕ່າງໆ ນັບແຕ່ ສູນກາງລົງຮອດທ້ອງຖິ່ນນຳກັນ ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ; ສປປ ລາວ ຍາມໃດກໍຕິລາຄາສູງ ແລະ ສະ ແດງຄວາມຂອບໃຈເປັນຢ່າງສູງ ຕໍ່ລັດຖະບານຍີ່ປຸ່ນທີ່ໄດ້ໃຫ້ ການຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ສະໜັບ ສະໜູນ ສປປ ລາວ ໃນການພັດ ທະນາດ້ານພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ດ້ານເສດຖະກິດ, ວັດທະນະທຳ, ການສຶກສາ, ສາທາລະນະສຸກ ແລະ ແຮງງານ.

ທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງ ຊາດລາວ ໄດ້ກ່າວຕື່ມວ່າ: ໃນ ໂອກາດພົບປະຄັ້ງນີ້, ສອງປະ ທານສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍໄດ້ຕີ



ລາຄາຄືນການພົວພັນຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ສອງອົງການນິຕິບັນ ຍັດ ແລະ ຮ່ວມກັນປຶກສາຫາລື ທິດທາງການພົວພັນຮ່ວມມືໃນ ຕໍ່ໜ້າ ໂດຍພ້ອມກັນສ້າງເງື່ອນ ໄຂໃຫ້ສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ແລກປ່ຽນຢ້ຽມຢາມ ຂອງຄະ ນະຜູ້ແທນຂັ້ນສູງ ແລະ ຂັ້ນ ຕ່າງໆນຳກັນ. ໃນນັ້ນ, ຄະນະ ຜູ້ແທນຂັ້ນສູງຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດລາວ ກໍມີແຜນການຢ້ຽມ ຢາມປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ຢ່າງເປັນທາງ ການ ໃນປີ 2024 ແລະ ຄາດ ວ່າຈະລົງນາມໃນບົດບັນທຶກ ຊ່ວຍຈຳ ວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ລັດຖະສະພາຍີ່ປຸ່ນ ເຊິ່ງ ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ກໍໄດ້ສົ່ງ ບົດບັນທຶກດັ່ງກ່າວໃຫ້ລັດຖະ

ສະພາຍີ່ປຸ່ນພິຈາລະນາແລ້ວ ແລະ ສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ການພົວພັນ ຮ່ວມມືໃນເວທີລັດຖະສະພາ ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ. ໂດຍ ສະເພາະປີ 2024 ທີ່ຈະມາເຖິງ ນີ້, ສປປ ລາວ ຈະເປັນປະ ທານອາຊຽນ ແລະ ສະພາແຫ່ງ ຊາດລາວ ຈະເປັນເຈົ້າພາບຈັດ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ສະມັດຊາລັດ ຖະສະພາ ລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ ຄັ້ງທີ 45 (AIPA-45) ແລະ ຫວັງຢ່າງຍິ່ງວ່າ ຍີ່ປຸ່ນຈະສືບຕໍ່ ສະໜັບສະໜູນ ສປປ ລາວ ເຮັດສຳເລັດໜ້າທີ່ດັ່ງກ່າວ.

ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ນາງ ຄາມິກາວະ ໂຍໂກະ ກໍໄດ້ກ່າວ ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕໍ່ທ່ານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການຕ້ອນ

ຮັບຢ່າງອົບອຸ່ນ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງ ໄດ້ລາຍງານໃຫ້ຮູ້ກ່ຽວກັບຈຸດ ປະສົງຂອງການມາຢ້ຽມຢາມ ສປປ ລາວ ໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ຜົນ ສຳເລັດໃນການພົບປະສອງຝ່າຍ ລະຫວ່າງ ກະຊວງການຕ່າງປະ ເທດ ແຫ່ງ ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເຊິ່ງສອງຝ່າຍໄດ້ ຮ່ວມກັນຕິລາຄາຄືນການພົວ ພັນຮ່ວມມື ລະຫວ່າງສອງກະ ຊວງການຕ່າງປະເທດໃນໄລ ຍະຜ່ານມາ ແລະ ກຳນົດທິດ ທາງແຜນການຮ່ວມມືໃນຕໍ່ໜ້າ ເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນ ມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ສອງລັດຖະບານ ກໍຄື ສອງກະຊວງການຕ່າງປະເທດ.

ຜົນສຳເລັດ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳເຫັນ ຢ່າງກົງໄປກົງມາ, ມີຄວາມເປັນ ເອກະພາບສູງ ແລະ ໄດ້ສຸມທຸກ ເທື່ອແຮງ, ສະຕິປັນຍາ ແລະ ນຳເອົາແນວທາງນະໂຍບາຍ, ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ສະພາບຄວາມເປັນຈິງ ຢູ່ ແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນມາປະກອບຄຳ ເຫັນ ແລະ ສະເໜີ ເພື່ອເປັນຂໍ້ ມູນໃຫ້ກະຊວງ, ອົງການກ່ຽວ ຂ້ອງນຳໄປຄົ້ນຄວ້າ, ປັບປຸງເຂົ້າ ໃສ່ເນື້ອໃນບົດລາຍງານ, ບັນດາ ຮ່າງກົດໝາຍໃນຂົງເຂດວຽກ ງານຕ່າງໆ ໃຫ້ສົມບູນຄົບຖ້ວນ ກ່ອນຈະນຳເຂົ້າພິຈາລະນາຢູ່ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອ ທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດ



ທີ IX. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ໄດ້ມີ ເຫັນ ແລະ ສະເໜີ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳຕໍ່ທີ່ ປະຊຸມ ເຊິ່ງມີເນື້ອໃນບາງຕອນ ສຳຄັນວ່າ: ການດຳເນີນກອງ ປະຊຸມຍົກສູງຄຸນນະພາບເນື້ອ ໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອສ້າງເງື່ອນ ໄຂໃຫ້ບັນດາທ່ານສະມາຊິກ ສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າໃຈເນື້ອໃນ ຂອງບັນດາເອກະສານທີ່ຈະພິ ຈາລະນາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ

ສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃຫ້ຈະ ແຈ້ງ; ສະນັ້ນ, ບັນຫາໃດທີ່ມີ ຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ເອກະພາບ ສູງໃນກອງປະຊຸມສຳມະນາ ແລ້ວ ກໍຫຼຸດຜ່ອນການປະກອບ ຄຳເຫັນຕໍ່ບົດດັ່ງກ່າວ ສ່ວນບັນ ຫາທີ່ຍັງບໍ່ທັນເຂົ້າໃຈເປັນເອ ກະພາບກັນໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາ ລະນາ ແລະ ສະເໜີວິທີແກ້ໄຂ ຍົກຂຶ້ນຢູ່ກອງປະຊຸມສະພາ ແຫ່ງຊາດຢ່າງສ້າງສັນ, ມີເຫດ

ຜົນ ແລະ ແທດຕົວຈິງ. ບັນດາ ເນື້ອໃນທີ່ນຳມາຄົ້ນຄວ້າ, ປະ ກອບຄຳເຫັນຄັ້ງນີ້ ເຫັນວ່າບັນ ດາທ່ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ມີຄວາມ ເຂົ້າໃຈ, ເອກະພາບຫຼາຍບັນຫາ ພ້ອມທັງໄດ້ຮັບການຊີ້ແຈງຢ່າງ ລະອຽດດີສົມຄວນ, ບັນດາ ທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະກອບຄຳເຫັນລົງເລິກຕໍ່ເນື້ອ ໃນຕ່າງໆຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອ ເປັນຂໍ້ມູນໃຫ້ແກ່ພາກສ່ວນ ຕ່າງໆນຳໄປປັບປຸງເພີ່ມຕື່ມ ແລະ ສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບ, ຮັບປະກັນໃຫ້ເນື້ອໃນສາມາດ ນຳເຂົ້າພິຈາລະນາໃນກອງປະ ຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ມີຄຸນນະ ພາບ ແລະ ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດ ຕາມແຜນການທີ່ວາງໄວ້.

(ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

Infographic titled 'ການປ່ອຍຍູງທີ່ມີເຊື້ອຈຸລິນຊີ ໂວບັກເຄຍ ໄດ້ດຳເນີນມາຮອດ ອາທິດທີ 5 ແລ້ວ!' (So far, the project has completed its fifth week of release.) It features a timeline from Week 0 to Week 20 and images of people participating in the release of biocontrol agents.

ເລື່ອງ ເດັ່ນ ຂ່າວ ເດັດ

ຄັດໂດຍ: ຫອມສະນິດ

□ ອົງການອະນາໄມໂລກ ໄດ້ປະກາດຢ່າງ ເປັນທາງການ ວ່າ ສປປ ລາວ ໄດ້ລົບລ້າງພະຍາດຂາ ຊ້າງ ບໍ່ໃຫ້ເປັນບັນຫາທາງສາທາລະນະສຸກອີກຕໍ່ໄປ ພິທີສະເຫຼີມສະຫຼອງການລົບລ້າງພະຍາດ ແມ່ນຈະ ຈັດຂຶ້ນທີ່ແຂວງອັດຕະປື ໃນວັນທີ 27 ຕຸລາ 2023 ເພື່ອເປັນການສະແດງເຖິງຄວາມສຳເລັດດັ່ງກ່າວ. ພະຍາດຂາຊ້າງ ແມ່ນພະຍາດແມ່ກາຝາກທີ່ມີຍຸງເປັນ ພາຫະນຳເຊື້ອ ເຊິ່ງຈະພາໃຫ້ອະໄວຍະວະບາງສ່ວນ ຂອງຮ່າງກາຍໃຫຍ່ຂຶ້ນ ເຊິ່ງສິ່ງຜົນໃຫ້ມີອາການເຈັບ ປວດ, ພິການແບບຮຸນແຮງ, ຖືກລັງກຽດ ແລະ ມີ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນທາງດ້ານການເງິນຕາມມາ. ໃນປີ 2002, ໃນ ສປປ ລາວ ມີພຽງແຂວງອັດຕະປືເທົ່ານັ້ນ ທີ່ມີການລະບາດແບບບໍ່ມີຊ້ອນ ເຊິ່ງພະນັກງານສາທາ ລະນະສຸກໃນທ້ອງຖິ່ນ ສົມທົບກັບຄູ່ຮ່ວມງານສາກົນ ກໍໄດ້ມີການດຳເນີນກິດຈະກຳການກິນຢາປິ່ນປົວ ໃນ ຊຸມຊົນທີ່ມີຄວາມສ່ຽງນັບແຕ່ປີ 2012-2017 ແລະ ຍັງມີການຊ່ວຍເຫຼືອໃນດ້ານການປິ່ນປົວ, ການລົງເກັບ ກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການ.

ໜສພ. ປະເທດລາວ 18/10/2023

□ ປັດຈຸບັນ, ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ອອກລະບຽບຕໍ່ຜູ້ທີ່ລະເມີດ ສູບຢາໃນເຂດຫ້າມສູບຢາ ບໍ່ວ່າຈະເປັນຢາສູບທົ່ວໄປ ຫຼືຢາສູບໄຟຟ້າຈະຖືກປັບໃໝສູງເຖິງ400.000ກີບ. ພ້ອມນີ້, ກົມອະນາໄມ ແລະ ສິ່ງເສີມສຸຂະພາບ ກະ ຊວງສາທາລະນະສຸກຍັງໄດ້ອອກກົດລະບຽບວ່າດ້ວຍ ການຄວບຄຸມຢາສູບ (ສະບັບປັບປຸງ) ປີ 2021 ໃນ ມາດຕາຕ່າງໆກ່ຽວກັບຢາສູບ.

ໜສພ. ປະຊາຊົນ 23/10/2023

□ ສູນຮັບແຈ້ງເຫດ-ສິ່ງການ ນະຄອນຫຼວງ ວຽງຈັນ (ສູນ CCC) ໄດ້ເປີດນຳໃຊ້ຢ່າງເຕັມຮູບແບບ ທີ່ໂຮງໝໍມິດຕະພາບ ເຊິ່ງສູນໄດ້ເປີດນຳໃຊ້ເປັນຄັ້ງທຳ ອິດຢູ່ລາວ ປັດຈຸບັນ, ໄດ້ເປີດໃຫ້ປະຊາຊົນສາມາດໂທ ເຂົ້າສາຍດ່ວນ 1195 ເພື່ອແຈ້ງເຫດການສຸກເສີນໄດ້ ຕະຫຼອດ 24 ຊົ່ວໂມງທຸກວັນ ສູນເປັນສູນຮັບແຈ້ງ ເຫດການສຸກເສີນທີ່ຂຶ້ນກັບໂຮງໝໍມິດຕະພາບໂດຍກົງ ແລະ ມີສະຖານທີ່ຕັ້ງຢູ່ໂຮງໝໍມິດຕະພາບ ມີພາລະ ບົດບາດສ້າງການໃຫ້ລົດກູ້ໄພ 5 ໜ່ວຍງານອອກຮັບ ເຫດ ຄື: ໜ່ວຍກູ້ໄພຊ່ວຍເຫຼືອຄົນທຸກຍາກ 1623, ໜ່ວຍກູ້ໄພນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ 1624, ໜ່ວຍກູ້ໄພ ກາແດງ 1625, ໜ່ວຍກູ້ໄພມູນນິທິຈີນ 1628 ແລະ ໜ່ວຍກູ້ໄພຮ່ວມໃຈ 1630.

ໜສພ. ວຽງຈັນໃໝ່ 23/10/2023

ສຳຜູ້...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ນະກາງສະໄໝ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກສະໄໝທີ XI; ເຜີຍແຜ່ຄວາມເຫັນສະຫຼຸບວາລະເປີດກວ້າງ ແລະ ວາລະພາຍໃນ ຂອງສະຫາຍເລຂາທິການໃຫຍ່; ເຜີຍແຜ່ມະຕິຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການສືບຕໍ່ຍຸ້ງແຮງການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ສູ່ລວງເລິກສ້າງການຫັນປ່ຽນແປງທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ ໃນການນໍາພາຂອງພັກ (ສະບັບເລກທີ 05/ຄບສພ, ລົງວັນທີ 5 ກັນຍາ 2023); ເຜີຍແຜ່ແຜນດຳເນີນງານ ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍມະຕິວ່າດ້ວຍການສືບຕໍ່ຍຸ້ງແຮງການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ສູ່ລວງເລິກ, ສ້າງການຫັນປ່ຽນທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ ໃນການນໍາພາຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 432/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 8 ກັນຍາ 2023; ຄຳສັ່ງຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການກະກຽມ ແລະ ດຳເນີນກອງປະຊຸມໃຫຍ່ 3 ຂັ້ນຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 411/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 8 ສິງຫາ 2023; ຄຳແນະນຳຂອງຄະນະນະກາງສະໄໝ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI ຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 434/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 18 ກັນຍາ 2023; ຮັບຟັງການເຜີຍແຜ່ຄຳແນະນຳຂອງຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 23/ຄອສພ, ລົງວັນທີ 28 ກັນຍາ 2023; ເຜີຍແຜ່ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກາງສະໄໝຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI; ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI, ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃນໄລຍະກາງສະໄໝ; ເຜີຍແຜ່ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີຄັ້ງທີ IX (2021-2025) ກາງສະໄໝ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝຮອດປີ 2025; ເຜີຍແຜ່ບົດສຳຫຼວດການນຳພາລວມໃນໄລຍະກາງສະໄໝຂອງຄະ

ນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກສະໄໝທີ XI; ເຜີຍແຜ່ຄວາມເຫັນສະຫຼຸບວາລະເປີດກວ້າງ ແລະ ວາລະພາຍໃນ ຂອງສະຫາຍເລຂາທິການໃຫຍ່; ເຜີຍແຜ່ມະຕິຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການສືບຕໍ່ຍຸ້ງແຮງການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ສູ່ລວງເລິກສ້າງການຫັນປ່ຽນແປງທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ ໃນການນໍາພາຂອງພັກ (ສະບັບເລກທີ 05/ຄບສພ, ລົງວັນທີ 5 ກັນຍາ 2023); ເຜີຍແຜ່ແຜນດຳເນີນງານ ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍມະຕິວ່າດ້ວຍການສືບຕໍ່ຍຸ້ງແຮງການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ສູ່ລວງເລິກ, ສ້າງການຫັນປ່ຽນທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ ໃນການນໍາພາຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 432/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 8 ກັນຍາ 2023; ຄຳສັ່ງຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການກະກຽມ ແລະ ດຳເນີນກອງປະຊຸມໃຫຍ່ 3 ຂັ້ນຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 411/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 8 ສິງຫາ 2023; ຄຳແນະນຳຂອງຄະນະນະກາງສະໄໝ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI ຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 434/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 18 ກັນຍາ 2023; ຮັບຟັງການເຜີຍແຜ່ຄຳແນະນຳຂອງຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 23/ຄອສພ, ລົງວັນທີ 28 ກັນຍາ 2023; ເຜີຍແຜ່ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກາງສະໄໝຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI; ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI, ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃນໄລຍະກາງສະໄໝ; ເຜີຍແຜ່ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີຄັ້ງທີ IX (2021-2025) ກາງສະໄໝ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝຮອດປີ 2025; ເຜີຍແຜ່ບົດສຳຫຼວດການນຳພາລວມໃນໄລຍະກາງສະໄໝຂອງຄະ

ພາຍໃນປະເທດພວກເຮົາທີ່ຊຳເຮື້ອມາຫຼາຍປີ, ແຕ່ພາຍໃຕ້ການນຳພາ-ຊີ້ນຳຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ການບໍລິຫານ-ຄຸ້ມຄອງລັດຂອງລັດຖະບານ, ການຕິດຕາມກວດກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາສາມາດແກ້ໄຂບັນຫາຕົກເຂົ້າສູ່ວິກິດການ; ປະເທດເຮົາຍັງມີສະຖຽນລະພາບດ້ານການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ເສດຖະກິດມີການຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ໄດ້ຕາມຄາດໝາຍວາງໄວ້ 4,1% (ແຜນສະພາຮັບຮອງ 4%) ການພົວພັນກັບຕ່າງປະເທດ ສືບຕໍ່ໄດ້ຮັບການເປີດກວ້າງ, ວຽກງານປັບປຸງພັກ, ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງໄດ້ມີຜົນສຳເລັດທີ່ຕັ້ງໜ້າ, ປະຊາຊົນໄດ້ເສີມຂະຫຍາຍນຳໃຈຮັກຊາດ, ຮັກສາຄວາມສາມັກຄີເປັນປົກແຜ່ນ, ເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ການນຳພາຂອງພັກ, ມີຄວາມຕື່ນຕົວເປັນເຈົ້າພັດທະນາ ເພື່ອຫຼຸດພື້ນອອກຈາກຄວາມທຸກຍາກ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກອງປະຊຸມກາງສະໄໝກໍໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານຄົງຄ້າງຈຳນວນໜຶ່ງ ທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ສືບຕໍ່ປັບປຸງແກ້ໄຂ ເຊິ່ງບັນດາອົງຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ຈະຕ້ອງໄດ້ສືບຕໍ່ປັບປຸງແກ້ໄຂຕາມຂອບເຂດວຽກງານຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນ.

ຍົກສູງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ ສສຊ ແລະ ສສຂ

(ສພຊ) ເພື່ອໃຫ້ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໄດ້ຍົກລະດັບຄວາມຮັບຮູ້, ຄວາມເຂົ້າໃຈ ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາຂົງເຂດວຽກງານຍຸຕິທຳ, ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຂອງອົງການກວດສອບໃຫ້ສູງຂຶ້ນ; ເພື່ອຍົກລະດັບຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນດີຂຶ້ນ ໃນການຕິດຕາມກວດກາຂົງເຂດວຽກງານຍຸຕິທຳ, ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຂອງອົງການກວດສອບ. ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 21-22 ຕຸລາ 2023 ທີ່ເມືອງວຽງຈັນ, ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຝຶກອົບຮົມການຍົກສູງຂີດຄວາມສາມາດ ໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ (ສສຂ) ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາຂົງເຂດວຽກງານຍຸຕິທຳ, ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຂອງອົງການກວດສອບ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານນາງ ປິ່ງຄຳ ລາຊະສີມມາ ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ມີບັນດາທ່ານປະທານ-ຮອງປະທານກຳມາທິການ, ຫົວໜ້າກົມ, ສູນພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາທ່ານຄະນະປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາ



ຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 3 ແຂວງ ຄື: ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວຽງຈັນ ແລະ ບໍລິຄຳໄຊ ແລະ ແຂກທີ່ຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຟັງການສະເໜີການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຈາກທ່ານຮອງປະທານກຳມາທິການກົດໝາຍ; ການຕິດຕາມກວດກາຂົງເຂດວຽກງານຍຸຕິທຳ ຈາກທ່ານຫົວໜ້າກົມຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຍຸຕິທຳ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຕໍ່ກັບການເຄື່ອນໄຫວຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ຈາກທ່ານປະທານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ໄດ້ຜັດປ່ຽນກັນຂຶ້ນປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນໃສ່ຂົງເຂດວຽກງານຍຸຕິທຳ, ການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຂອງອົງການກວດສອບ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານນາງ ປິ່ງຄຳ ລາຊະສີມມາ ໄດ້ກ່າວທີ່ໄດ້ນຳມາສະເໜີໃນຄັ້ງນີ້. ໃນໂອກາດນີ້, ທ່ານນາງ ປິ່ງຄຳ ລາຊະສີມມາ ໄດ້ກ່າວບົດກອງປະຊຸມຝຶກອົບຮົມໃນຄັ້ງນີ້ວ່າ: ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ພ້ອມກັນສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ,

ສິນທະນາ, ແລກປ່ຽນບົດຮຽນກັບວິທະຍາກອນ ເຊິ່ງຕະຫຼອດໄລຍະການດຳເນີນກອງປະຊຸມບັນດາຜູ້ແທນໄດ້ມີຄວາມເອົາໃຈໃສ່ໃນການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສິນທະນາບົດຮຽນ ດ້ວຍຄວາມຕັ້ງໜ້າ ແລະ ວິທະຍາກອນໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຖ່າຍທອດບົດຮຽນ ແລະ ສົມທຽບທີ່ຫຼາກຫຼາຍ, ອຸດົມສົມບູນ ເຮັດໃຫ້ບັນດາທ່ານຜູ້ແທນມີຄວາມຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈຕໍ່ບັນຫາທີ່ຍົກມາສິນທະນາ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບ, ກອງເລຂາກອງປະຊຸມ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ມີຄວາມເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງຕົນດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມຝຶກອົບຮົມໃນຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດຕາມແຜນການ ແລະ ຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້; ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ເປັນຜົນສຳເລັດເບື້ອງຕົ້ນຂອງພວກເຮົາ; ສະນັ້ນ, ເພື່ອເຮັດລ້ອນໜ້າທີ່ການເມືອງອັນມີກຽດທີ່ປະເທດຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນມອບໝາຍໃຫ້ ໂດຍສະເພາະໃນການຕິດຕາມກວດກາ ຂອງບັນດາອົງການອຳນາດລັດ ຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ ກໍຄືເພື່ອຮັບປະກັນ ການປະຕິບັດ 3 ພາລະບົດບາດ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ກໍຄືຂອງສະມາຊິກສະພາ ໃຫ້ມີຄຸນນະພາບດີຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ເຊື່ອໝັ້ນຢ່າງໜັກແໜ້ນວ່າ ບັນດາທ່ານຈະນຳເອົານ້ອໃນ ແລະ ບົດຮຽນ ຈາກກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ໄປຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ປະຕິບັດໃຫ້ມີຜົນເປັນຮູບປະທຳ ໃນວຽກງານຕົວຈິງ, ເປັນປະໂຫຍດສູງສຸດຢູ່ໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ ແລະ ການຈັດຕັ້ງຂອງຕົນ.

(ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)



ຄວາມສຳຄັນຫຼາຍ ໃນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍເຂົ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວ ວຽກງານຂອງບັນດາກົງການຈັດຕັ້ງພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍສະເພາະບັນດາກຳມາທິການ, ຄະນະເລຂາທິການ ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະຖາ

ບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ ລວມທັງບັນດາສະຫາຍສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ທົ່ວສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ນຳເອົານ້ອໃນຈິດໃຈຂອງເອກະສານດັ່ງກ່າວ ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າຮ່າຮຽນໃຫ້ ເລິກເຊິ່ງ ແລະ

ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍເຂົ້າໃນວຽກງານຂອງຕົນ ໃຫ້ມີການຫັນປ່ຽນໃໝ່ທີ່ຕັ້ງໜ້າຂຶ້ນຕື່ມ. (ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ; ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ;)

ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຟັງການເຜີຍແຜ່ຄຳສັ່ງແນະນຳວ່າດ້ວຍການຜັນຂະຫຍາຍຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມຄົບຄະນະນະກາງສະໄໝ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI ຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 434/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 18 ກັນຍາ 2023; ຮັບຟັງການເຜີຍແຜ່ຄຳແນະນຳຂອງຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 23/ຄອສພ, ລົງວັນທີ 28 ກັນຍາ 2023; ເຜີຍແຜ່ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກາງສະໄໝຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI; ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI, ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃນໄລຍະກາງສະໄໝ; ເຜີຍແຜ່ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີຄັ້ງທີ IX (2021-2025) ກາງສະໄໝ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝຮອດປີ 2025; ເຜີຍແຜ່ບົດສຳຫຼວດການນຳພາລວມໃນໄລຍະກາງສະໄໝຂອງຄະ

ນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກສະໄໝທີ XI; ເຜີຍແຜ່ຄວາມເຫັນສະຫຼຸບວາລະເປີດກວ້າງ ແລະ ວາລະພາຍໃນ ຂອງສະຫາຍເລຂາທິການໃຫຍ່; ເຜີຍແຜ່ມະຕິຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການສືບຕໍ່ຍຸ້ງແຮງການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ສູ່ລວງເລິກສ້າງການຫັນປ່ຽນແປງທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ ໃນການນໍາພາຂອງພັກ (ສະບັບເລກທີ 05/ຄບສພ, ລົງວັນທີ 5 ກັນຍາ 2023); ເຜີຍແຜ່ແຜນດຳເນີນງານ ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍມະຕິວ່າດ້ວຍການສືບຕໍ່ຍຸ້ງແຮງການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ສູ່ລວງເລິກ, ສ້າງການຫັນປ່ຽນທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ ໃນການນໍາພາຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 432/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 8 ກັນຍາ 2023; ຄຳສັ່ງຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການກະກຽມ ແລະ ດຳເນີນກອງປະຊຸມໃຫຍ່ 3 ຂັ້ນຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 411/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 8 ສິງຫາ 2023; ຄຳແນະນຳຂອງຄະນະນະກາງສະໄໝ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI ຂອງພັກ ສະບັບເລກທີ 434/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 18 ກັນຍາ 2023; ຮັບຟັງການເຜີຍແຜ່ຄຳແນະນຳຂອງຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 23/ຄອສພ, ລົງວັນທີ 28 ກັນຍາ 2023; ເຜີຍແຜ່ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກາງສະໄໝຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI; ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI, ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ໃນໄລຍະກາງສະໄໝ; ເຜີຍແຜ່ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີຄັ້ງທີ IX (2021-2025) ກາງສະໄໝ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝຮອດປີ 2025; ເຜີຍແຜ່ບົດສຳຫຼວດການນຳພາລວມໃນໄລຍະກາງສະໄໝຂອງຄະ

ພາຍໃນປະເທດພວກເຮົາທີ່ຊຳເຮື້ອມາຫຼາຍປີ, ແຕ່ພາຍໃຕ້ການນຳພາ-ຊີ້ນຳຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ການບໍລິຫານ-ຄຸ້ມຄອງລັດຂອງລັດຖະບານ, ການຕິດຕາມກວດກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາສາມາດແກ້ໄຂບັນຫາຕົກເຂົ້າສູ່ວິກິດການ; ປະເທດເຮົາຍັງມີສະຖຽນລະພາບດ້ານການເມືອງໜັກແໜ້ນ, ເສດຖະກິດມີການຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ໄດ້ຕາມຄາດໝາຍວາງໄວ້ 4,1% (ແຜນສະພາຮັບຮອງ 4%) ການພົວພັນກັບຕ່າງປະເທດ ສືບຕໍ່ໄດ້ຮັບການເປີດກວ້າງ, ວຽກງານປັບປຸງພັກ, ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງໄດ້ມີຜົນສຳເລັດທີ່ຕັ້ງໜ້າ, ປະຊາຊົນໄດ້ເສີມຂະຫຍາຍນຳໃຈຮັກຊາດ, ຮັກສາຄວາມສາມັກຄີເປັນປົກແຜ່ນ, ເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ການນຳພາຂອງພັກ, ມີຄວາມຕື່ນຕົວເປັນເຈົ້າພັດທະນາ ເພື່ອຫຼຸດພື້ນອອກຈາກຄວາມທຸກຍາກ. ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກອງປະຊຸມກາງສະໄໝກໍໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານຄົງຄ້າງຈຳນວນໜຶ່ງ ທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ສືບຕໍ່ປັບປຸງແກ້ໄຂ ເຊິ່ງບັນດາອົງຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ຈະຕ້ອງໄດ້ສືບຕໍ່ປັບປຸງແກ້ໄຂຕາມຂອບເຂດວຽກງານຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນ. ສຳລັບທິດທາງ-ຄາດໝາຍໃຫຍ່ໃນທ້າຍສະໄໝທີ XI ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ໄດ້ຕົກລົງຈະໄດ້ ສືບຕໍ່ຮັບປະກັນໃຫ້ປະເທດຊາດ ມີສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງຢ່າງໜັກແໜ້ນ, ການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມະຕິ, ແຜນການໃຫ້ບັນລຸຜົນ; ສ້າງພື້ນຖານ ແລະ ຖ່ວງທ່າໃໝ່ໃນການນຳພາປະເທດຊາດ ໃຫ້ຫຼຸດພື້ນອອກຈາກສະຖານະດ້ອຍພັດທະນາ, ຍົກສູງບົດບາດນຳພາ ແລະ ລັກສະນະນຳໜ້າຂອງພັກ ເພື່ອຍຸ້ງແຮງການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ສູ່ລວງເລິກ, ສ້າງການຫັນປ່ຽນໃໝ່ ທີ່ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບດ້ານ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳ. ບັນດາເອກະສານ ກ່ຽວກັບຜົນສຳເລັດການດຳເນີນກອງປະຊຸມກາງສະໄໝ ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI ເປັນເອກະສານທີ່ມີ

ຖະແຫຼງ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ກວດສອບແຫ່ງລັດ, ສູນກາງ ແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂັ້ນສູນກາງ ໃນການກະກຽມເນື້ອໃນຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນທີ່ຈະນຳສະເໜີຕໍ່ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດໃນຄັ້ງນີ້. ມາເຖິງປັດຈຸບັນເຫັນວ່າການກະກຽມແມ່ນຄົບຖ້ວນ, ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍແລ້ວ; ໃນວັນທີ 24 ຕຸລາ 2023 ທ່ານນາງ ປິ່ງຄຳ ລາຊະສີມມາ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ກຳມະການຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖະແຫຼງຂ່າວຕໍ່ສື່ມວນຊົນ ວ່າ: ໃນນາມເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ຫົວໜ້າກອງເລຂານຸການກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ຂໍຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ມີຄວາມຍິນດີ ແລະ ຖືເປັນກຽດແຈ້ງມາຍັງບັນດາທ່ານພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫຼວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ປັນຍາຊົນ, ກຳມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ພໍ່ແມ່ພີ່ນ້ອງປະຊາຊົນລາວ ບັນດາເຜົ່າໃນທົ່ວປະເທດແລະພີ່ນ້ອງຊາວລາວທີ່ອາໄສຢູ່ຕ່າງປະເທດຮັບຊາບ ກ່ຽວກັບການດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ດັ່ງນີ້:

1. ວຽກງານຂອງລັດຖະບານ

1) ບົດລາຍງານ ໂດຍສັງເຂບຂອງທ່ານ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ກ່ຽວກັບ ສະພາບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານພື້ນດ້ານ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ

ຈຳປີ 2023 ແລະ ແຜນການປະຈຳປີ 2024 ຂອງລັດຖະບານ; 2) ບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ແຜນການປະຈຳປີ 2024 ຂອງລັດຖະບານ; 3) ບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ແຜນການປະຈຳປີ 2024 ຂອງລັດຖະບານ; 4) ບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນເງິນຕາ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ແຜນການປະຈຳປີ 2024 ຂອງລັດຖະບານ; 5) ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານ ເສດຖະກິດ-ການເງິນ ໄລຍະ 3 ປີຜ່ານມາ (2021-2023); 6) ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ໄລຍະ 3 ປີຜ່ານມາ (2021-2023); 7) ບົດລາຍງານ ການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ຈຳນວນ 3 ສະບັບ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປ້ອງກັນຊາດ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ນາຍທະຫານກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ກຳລັງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບປະຊາຊົນ;

ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ; ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2022; 3. ວຽກງານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ 1) ບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ; 2) ບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ. 4. ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ຈຳນວນ 8 ສະບັບ ໃນນີ້: 1) ຮ່າງກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 2 ສະບັບ ຄື: (1) ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ເຂດເສດຖະກິດພິເສດ; (2) ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການຮັກສາສຸຂະພາບຂັ້ນຕົ້ນ. 2) ກົດໝາຍປັບປຸງ 6 ສະບັບ ຄື: (1) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປິ່ນປົວ; (2) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຊັບສິນທາງປັນຍາ; (3) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການບັນຊີ; (4) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍລະບົບການຊຳລະ ; (5) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຜູ້ພິພາກສາ; (6) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຕິດຕາມກວດກາ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນ ຂັ້ນແຂວງ. 5. ວຽກງານສະພາແຫ່ງຊາດ.

1) ບົດລາຍງານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ; 1) ການປະເມີນຜົນຄວາມໄວ້ວາງໃຈ ໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງບຸກຄະລາກອນທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງ. 6. ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ 1) ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານ, ແຜນເງິນຕາ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ແຜນການປະຈຳປີ 2024 ຂອງລັດຖະບານ; 2) ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ໄລຍະ 3 ປີຜ່ານມາ (2021-2023); 3) ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ໄລຍະ 3 ປີຜ່ານມາ(2021-2023); 4) ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ບົດລາຍງານການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ຈຳນວນ 3 ສະບັບ ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການປ້ອງກັນຊາດ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ນາຍທະຫານກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ແລະ

ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ກຳລັງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບປະຊາຊົນ; 5) ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024; ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2022; ບົດລາຍງານຜົນການກວດກາຕາມຜົນການກວດສອບ ປີ 2021 ຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ; 6) ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ; 7) ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງຜູ້ຕາງໜ້າສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ທິດທາງແຜນການທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ. 7. ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ລວມມີ 18 ສະບັບ ໃນນັ້ນ, ປະກອບມີມະຕິຮັບຮອງເອົາວຽກງານຂົງເຂດຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: 1) ມະຕິ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ

ແລະ ວາລະແຫ່ງຊາດ ຈຳນວນ 4 ສະບັບ; 2) ມະຕິ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ຈຳນວນ 1 ສະບັບ; 3) ມະຕິ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ຈຳນວນ 2 ສະບັບ; 4) ມະຕິ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ ແລະ ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ຈຳນວນ 2 ສະບັບ; 5) ມະຕິ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຈຳນວນ 1 ສະບັບ; 6) ມະຕິ ຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍ ຈຳນວນ 8 ສະບັບ. ອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ໃນນາມຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍເຊີນຊວນບັນ ດາທ່ານພະນັກງານ, ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕໍາຫຼວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ປັນຍາຊົນ, ກຳມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ພໍ່ແມ່ພີ່ນ້ອງ, ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າທຸກຊັ້ນຄົນ ໃນທົ່ວປະເທດ ແລະ ພີ່ນ້ອງຊາວລາວທີ່ອາໄສຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຈົ່ງຕິດຕາມກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ດັ່ງນີ້, ໃນໄລຍະກະກຽມ ແລະ ດຳເນີນກອງປະຊຸມ, ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດຕັ້ງໜ່ວຍງານຮັບຜິດຊອບໂທລະສັບສາຍດ່ວນ ເພື່ອຮັບເອົາຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ຄຳສະເໜີໂດຍກົງຈາກປະຊາຊົນ ທີ່ຈະສົ່ງໄປຍັງກອງປະຊຸມ: ບັນດາທ່ານສາມາດສົ່ງຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ຄຳສະເໜີໄປຍັງກອງປະຊຸມໄດ້ຕາມວິທີລຸ່ມນີ້: - ສາຍດ່ວນ: 156 ຮັບໃຊ້ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX. - ອີເມວ: nalao.156@gmail.com - App: Laona

ສ່ວນກັບ ກົມສື່ມວນຊົນ ຄະນະເລຂາທິການ ສະພາແຫ່ງຊາດ ສະຖານີໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV) ສະເໜີລາຍການ “ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ” ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV) ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 – 8:00 ໂມງ ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 – 20:00 ໂມງ

ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ຢູ່ເມືອງນາແລ



(ສພຊ) ຕົ້ນເດືອນຕຸລາ 2023 ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງນາແລ ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ນໍາໂດຍທ່ານ ຄໍາພອນ ເຕີນຈະເລີນ ປະທານຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຢ້ຽມຢາມປະຊາຊົນຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ຢູ່ບ້ານພູຫຼວງ ແລະ ບ້ານຫາດນາແລ້ງ ເມືອງນາແລ ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 132 ຄົນ ຍິງ 49 ຄົນ ເພື່ອເປັນການລົງໃກ້ຊິດຕິດແທດກັບຮາກຖານ, ເກັບກຳສະພາບການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ ພ້ອມທັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຍົກສູງພາລະບົດ

ບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃນການເປັນຕົວແທນແຫ່ງສິດ, ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ. ການພົບປະໃນຄັ້ງນີ້, ໄດ້ນຳເອົາກົດໝາຍ ແລະ ບາງເອກະສານສຳຄັນໃນຂົງເຂດສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຊັ່ນ: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ, ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ໂຄສະນາ, ເຜີຍແຜ່, ປຸກລະດົມພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ໃຫ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈ ແລະ

ເຂົ້າຮ່ວມໃນການປະຕິບັດແນວທາງຂອງພັກ, ນະໂຍບາຍຂອງລັດ, ຍົກສູງສະຕິເຄົາລົບ, ປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ, 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ນັບມື້ສູງຂຶ້ນ. ໃນໂອກາດດຽວກັນນີ້ ຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຍັງໄດ້ຊຸກຍູ້ໃຫ້ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນພາຍໃນບ້ານມີຄວາມສາມັກຄີ, ຮັກແພງ, ຊ່ວຍເຫຼືອເຊິ່ງກັນແລະກັນ; ສົ່ງເສີມມູນເຊື້ອອອກແຮງງານ, ເອົາໃຈໃສ່ການປູກ-ການລ້ຽງ, ການຜະລິດເປັນສິນຄ້າ ເພື່ອສ້າງເສດຖະກິດຄອບຄົວ ຕາມທິດກຸ້ມຕົນເອງ, ເພິ່ງຕົນເອງ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ວຍຕົນເອງ. (ທອງລຸນ ອຸ່ຄຳຫຼ້າ)

ຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດ ປກຊ-ປກສ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ (ປກຊ-ປກສ) ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນຕົ້ນເດືອນຕຸລາ 2023 ທີ່ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄຳມ່ວນ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ບຸນມິ ພິມມະສອນ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 12 ແຂວງຄຳມ່ວນ, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຄຳມ່ວນ; ເຂົ້າຮ່ວມມີຮອງປະທານສະ

ບົດການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ຈຳນວນ 3 ສະບັບຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍນາຍທະຫານກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (ສະບັບປັບປຸງ) ປະກອບມີ: V ພາກ, 8 ໝວດ, 50 ມາດຕາ; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການປ້ອງກັນຊາດ ມີ X ພາກ, 8 ໝວດ, 65 ມາດຕາ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍກຳລັງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບປະຊາຊົນ (ສະບັບປັບປຸງ) ມີ IX ພາກ, 6 ໝວດ, 55

ມາດຕາ. ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ແທນເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ພ້ອມກັນອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7



ພາປະຊາຊົນແຂວງ, ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກ

ທຽບເທົ່າພະແນກການຂອງແຂວງ ແລະ ແຂກທີ່ຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ

ສ່ອງແສງວຽກງານ ລະຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກັບອົງການປົກຄອງແຂວງອຸດົມໄຊ

(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການສ່ອງແສງລາຍງານວຽກງານໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ເພື່ອເປັນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຂໍ້ຕົກລົງຮ່ວມ ລະຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ກັບອົງການປົກຄອງແຂວງອຸດົມໄຊ ສະບັບເລກທີ 70/ອຊ, ລົງວັນທີ 4 ກຸມພາ 2022; ຕອນບ່າຍວັນທີ 20 ຕຸລາ 2023 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງວ່າການແຂວງອຸດົມໄຊ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສ່ອງແສງວຽກງານຮ່ວມກັນ ນຳໂດຍທ່ານ ບຸນຄົງ ຫຼ້າຈຽມພອນ ເຈົ້າແຂວງອຸດົມໄຊ ແລະ ທ່ານ ຄຳຕິ ວົງລ້ອມ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກ, ຄະນະເລຂາທິການ, ພະນັກງານຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ແຂກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມ.

ສະມາຊິກພັກ ຕະຫຼອດຮອດປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າພາຍໃນແຂວງ ໃຫ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຕໍ່ແນວທາງຂອງພັກ-ລັດ, ສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ, ສຸມໃສ່ຜັນຂະຫຍາຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາມະຕິ, ຄຳສັ່ງ ແລະ ນິຕິກຳຕ່າງໆຢ່າງຕັ້ງໜ້າ, ສຸມໃສ່ວຽກງານເສດຖະກິດຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ຜົນງານດ້ານອື່ນໆ. ພ້ອມນີ້, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານຫຍໍ້ ການຕິດຕາມກວດກາການເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ ຕິດພັນກັບການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງຄວາມເປັນທຳຂອງຜົນລະເມືອງ, ບົດສະຫຼຸບຖອດຖອນບົດຮຽນການ

ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ, ການກະກຽມ ແລະ ດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ແລະ ຜ່ານທິດທາງແຜນການດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II. ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ກອງປະຊຸມໄດ້ເປີດກ້ວາງໃຫ້ແຕ່ລະພາກສ່ວນໄດ້ປະກອບຄວາມຄິດເຫັນເຂົ້າໃນວຽກງານຕ່າງໆ ຢ່າງກົງໄປກົງມາ, ປຶກສາຫາລື, ແລກປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ, ການປະສານງານ, ການສະໜອງຂໍ້ມູນ ເພື່ອຊອກເຫັນດ້ານອ່ອນຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ເພື່ອເປັນການຫາວິທີທາງແກ້ໄຂໃນຕໍ່ບັນຫາໜ້າໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ສອດຄ່ອງຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດໜ້າທີ່ ແລະ ດີຂັ້ນກວ່າເກົ່າ.

(ນັກຂ່າວ ສພຊ ອຸດົມໄຊ)



ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ຄອບຄົວທີ່ໄດ້ຮັບຜົນເສຍຫາຍຈາກອັກຄີໄພ

(ສພຊ) ໃນຕອນບ່າຍຂອງວັນທີ 20 ຕຸລາ 2023 ທ່ານ ນາງ ສຸນໄຖ ໄຊຍະແສງ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ສົມທົບກັບສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງສາລະວັນ ແລະ ອົງການກາແດງແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມຢ້ຽມຢາມໃຫ້ກຳລັງໃຈ ແລະ ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫຼືອເພື່ອແບ່ງເບົາບັນເທົາທຸກໃຫ້ແກ່ຜູ້ປະສົບອັກຄີໄພໄຟໄໝ້.

ຫາຍໜີດຫຼັງ ລວມເປັນມູນຄ່າເກືອບ 400 ລ້ານກີບ, ສາເຫດທີ່ພາໃຫ້ເກີດໄຟໄໝ້ເກີດຈາກໄຟຟ້າລັດວົງຈອນ ໂຊກດີບໍ່ມີຜູ້ໄດ້ຮັບບາດເຈັບ ຫຼື ເສຍຊີວິດ. ດ້ວຍຄວາມເປັນຫວ່າງເປັນໄຍຂອງພັກ-ລັດ, ອົງການປົກຄອງຂອງແຂວງ ຈຶ່ງໄດ້ນຳເອົາວັດຖຸສິ່ງຂອງປະເພດເຄື່ອງປະໂຫກໃຊ້ໃນຄົວເຮືອນຈຳນວນໜຶ່ງ ມູນຄ່າ 4 ລ້ານກີບ

ຊ່ວຍເຫຼືອມອບໃຫ້ຄອບຄົວຜູ້ປະສົບອັກຄີໄພ ເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການດຳລົງຊີວິດປະຈຳວັນ, ພ້ອມດຽວກັນກໍໄດ້ຮັບຟັງການໂອ້ລົມໃຫ້ກຳລັງໃຈໃຫ້ຄອບຄົວຜູ້ປະສົບອັກຄີໄພໃຫ້ສູ້ຊີວິດດຳເນີນຊີວິດເປັນປົກກະຕິ ພ້ອມທັງມີສະຕິເຜົາລະວັງກວດເຊັກອຸປະກອນໄຟຟ້າເພື່ອບໍ່ໃຫ້ເກີດເຫດການຂຶ້ນອີກ. (ດີລຳພິນ ພິມມະຈັນ)



ເຮືອນທີ່ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອແມ່ນເຮືອນຂອງຄອບຄົວ ທ້າວ ພອນ ອາຍຸ 68 ປີເຊິ່ງເຫດການໄຟໄໝ້ເກີດຂຶ້ນເວລາ 7:30 ເຊົ້າ ຂອງວັນທີ 17 ຕຸລາ 2023 ຢູ່ທີ່ບ້ານສອງກະລອງ ເມືອງສາລະວັນ ແຂວງສາລະວັນ ໄດ້ຮັບຄວາມເສຍ

ຕີລາຄາການກະກຽມດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ

(ສພຊ) ສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສະຫຼຸບຕີລາຄາການກະກຽມດຳເນີນກອງປະຊຸມ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ, ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ເມື່ອທ້າຍກັນຍາ 2023 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄຳດີ ວົງລ້ອມ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ມີຮອງປະທານ, ບັນດາທ່ານໃນຄະນະປະຈຳຄະນະເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກງານວິຊາການພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນກອງປະຊຸມ, ທ່ານນາງ ວັນສີ ພວງມະໄລ ເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຜ່ານຮ່າງບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການກະກຽມດຳເນີນກອງປະ



ຊຸມ, ການເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ແລະ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງບົດສະຫຼຸບດັ່ງກ່າວ ໄດ້ສະແດງອອກຄື: ດ້ານເນື້ອໃນແມ່ນໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ໃນການປະສານງານກັບອົງການປົກຄອງແຂວງ, ບັນດາພະແນກການ, ອົງການກ່ຽວຂ້ອງເຫັນວ່າເຮັດໄດ້ດີ ແລະ ສາມາດນຳເອົາບົດລາຍງານເຂົ້າຜ່ານໃນກອງປະຊຸມ ເພື່ອໃຫ້ບັນດາທ່ານສະມາ

ຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນດາເນື້ອໃນຕ່າງໆ ໃນກອງປະຊຸມໄດ້ຕາມຄາດໝາຍ; ດ້ານບໍລິຫານ-ການເງິນ ແລະ ພິທີການ ໄດ້ອໍານວຍຄວາມສະດວກ, ເຮັດສຳເລັດຕາມທິດຊີ້ນຳຂອງຄະນະປະທານເປັນຢ່າງດີ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ສາມາດດຳເນີນ ແລະ ປິດກອງປະຊຸມດ້ວຍຜົນສຳເລັດຢ່າງຈົບງາມ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 3-4 ສິງຫາ 2023, ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 193 ທ່ານ ຍິງ 43 ທ່ານ. ພ້ອມນັ້ນ, ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ

ຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ສຳເລັດໃນການເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງ 2 ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ໄດ້ 92 ຈຸດ, ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຟັງທັງໝົດ 7.390 ຄົນ ຍິງ 3.069 ຄົນ ແລະ ຜົນສຳເລັດດ້ານອື່ນໆຕື່ມອີກ.

ສຳລັບດ້ານອ່ອນ-ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ໃນການກະກຽມດຳເນີນກອງປະຊຸມ ກໍຍັງມີຈຳນວນໜຶ່ງເປັນຕົ້ນແມ່ນການປະສານງານກັບອົງການປົກຄອງແຂວງ, ບັນດາພະແນກການ, ອົງການຍັງບໍ່ທັນກົມກຽວ

ເທົ່າທີ່ຄວນ ເຊິ່ງສະແດງອອກໃນການສົ່ງບົດລາຍງານໃຫ້ທາງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຍັງຊັກຊ້າ ແລະ ການປະສານງານກັບເມືອງ, ບັນດາບ້ານ ທີ່ຈະລົງພົບປະຍັງບໍ່ທັນເຮັດໄດ້ດີ ສະແດງອອກຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຟັງບາງບ້ານຍັງມີຈຳນວນໜ້ອຍ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ.

ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ກອງປະຊຸມໄດ້ເປີດກວ້າງໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ, ແລກປ່ຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ, ເປັນການສະຫຼຸບຕີລາຄາຄືນການກະກຽມດຳເນີນກອງປະຊຸມ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ, ເພື່ອກຳໄດ້ສາເຫດທີ່ພາໃຫ້ມີດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ-ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ເພື່ອເປັນການຊອກຫາວິທີທາງແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆທີ່ເກີດຂຶ້ນ, ເອົາເປັນບົດຮຽນໃຫ້ແກ່ການກະກຽມດຳເນີນກອງປະຊຸມ, ການເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ເຜີຍ

ແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມໃນຕໍ່ໜ້າ.

ປະທານກອງປະຊຸມໄດ້ມີຄຳເຫັນ, ທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຄະນະນຳ ແລະ ພະນັກງານທຸກທ່ານທີ່ໄດ້ສຸມໃສ່ໃນການກະກຽມເນື້ອໃນດ້ານຕ່າງໆ ເຮັດໃຫ້ການດຳເນີນກອງປະຊຸມ ແລະ ພົບປະຊາຊົນສຳເລັດຜົນຕາມລະດັບຄາດໝາຍ ແລະ ໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນແຂວງເອົາໃຈໃສ່ໃນການປະສານສົມທົບກັບບັນດາພະແນກການ, ອົງການ ແລະ ບັນດາເມືອງ ໃຫ້ລະອຽດ, ວ່ອງໄວກວ່າເກົ່າ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການກະກຽມດຳເນີນກອງປະຊຸມ, ການເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ແລະ ທັນຕາມກຳນົດເວລາ.

(ນັກຂ່າວ ສພຂ ອຸດົມໄຊ)

ສສຊ-ສສຂ ອັດຕະປື ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ບ້ານໜອງຟ້າໃໝ່

(ສພຊ) ໂດຍປະຕິບັດຕາມແຜນການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ອັດຕະປື ຊຸດທີ II ໃນບັນດາຈຸດເປົ້າໝາຍທົ່ວແຂວງອັດຕະປື; ໃນວັນທີ 17 ຕຸລາ 2023 ທ່ານສຸກສຳລານ ໄຊຍະແສງ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 17 ແຂວງອັດຕະປື ແລະ ທ່ານບຸນເນັມ ໄຊຍະເສັມ ຫົວໜ້າໜ່ວຍສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງຊານໄຊ ແຂວງອັດຕະປື ພ້ອມດ້ວຍຄະນະໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະກັບຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ບ້ານໜອງຟ້າໃໝ່ ເມືອງຊານໄຊ ແຂວງອັດຕະປື; ເຂົ້າຮ່ວມມີການປົກ



ຄອງບ້ານ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງເຂົ້າຮ່ວມຮັບຟັງ 30 ກວ່າຄົນ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານບົວລຳ ແກ້ວມະນີຍົກ ນາຍບ້ານໜອງຟ້າໃໝ່ ໄດ້ລາຍງານສະພາບລວມໂດຍຫຍໍ້ຂອງບ້ານໃຫ້ຊາບວ່າ: ບ້ານໜອງຟ້າໃໝ່ຕັ້ງຢູ່ເນີນສູງ (ເຂດວັງຕັດ), ປະກອບມີ 87 ຫຼັງຄາເຮືອນ, ມີ 110 ຄອບຄົວ, ພົນລະເມືອງທັງໝົດ 634 ຄົນ ຍິງ 321 ຄົນ, ຍືດຖືອາຊີບເຮັດໄຮ່ເປັນສ່ວນໃຫຍ່; ພ້ອມນັ້ນ, ນາຍບ້ານ ແລະ ປະຊາຊົນ ໄດ້ສະ

ເໜີຕໍ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່ພົວພັນເຖິງການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ເປັນຕົ້ນແມ່ນພື້ນຖານໂຄງລ່າງເສັ້ນທາງ, ໄຟຟ້າ, ນໍ້າໃຊ້ (ນໍ້າລົມ), ດ້ານສາທາລະນະສຸກ, ດ້ານກະສິກຳ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆອີກ.

ຈາກນັ້ນ, ສສຊ ແລະ ສສຂ ໄດ້ຜັດປ່ຽນກັນຍົກເອົາບາງເນື້ອໃນຂອງຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ແລະ ໄດ້ຍົກ

ໃຫ້ເຫັນສະພາບການຂອງໂລກ ແລະ ສະພາບການຫຍຸ້ງຍາກຂອງປະເທດ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນທີ່ນອນໃນວາລະແຫ່ງຊາດ, ໂຄງການລົງທຶນ, ບັນຫາເງິນເຟີ້, ການຈ້າງງານ ແລະ ໄດ້ສະເໜີໃຫ້ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ສືບຕໍ່ຍຶດໜັ້ນຕໍ່ການນຳພາຂອງພັກ-ລັດ, ຮັກສາມູນເຊື້ອທີ່ຍາດມາໄດ້ໃນທຳມະກາງສະພາບການຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ ໃຫ້ສ້າງເງື່ອນໄຂເສດຖະກິດຄອບຄົວປູກຝັງ, ລ້ຽງສັດ ກຸ້ມຕົນເອງເປັນເຈົ້າຕົນເອງ; ໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ປຸກລະດົມປູກຝັງຈິດສຳນຶກສາມັກຄີປອງດອງເປັນປົກແຜ່ນແໜ້ນໜາ ແລະ ຄຳສະເໜີຂອງອຳນາດການປົກຄອງບ້ານ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ບາງບ້ານຈະນຳໄປຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາຕາມຂັ້ນຕອນ.

(ວິນັດ)

ຕິດຕາມກວດກາ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 5)

ຄົ້ນຄວ້າ, ແລກປ່ຽນປະກອບຄຳຄິດເຫັນຕໍ່ບົດປະເມີນຜົນແຫ່ງຊາດ ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດໜາຍເຂົ້າໃສ່ກິດໜາຍ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດນຳເຂົ້າພິຈາລະນາຮັບຮອງຢ່າງມີຈຸດສຸມເພື່ອເຮັດໃຫ້ເນື້ອໃນຂອງບົດປະເມີນກິດໜາຍມີເນື້ອໃນຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງຕາມສະພາບຄວາມເປັນຈິງ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານບຸນມິ ພິມມະສອນ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ ແລະ ໄດ້ຕີລາຄາສູງຕໍ່ກອງປະຊຸມ ເຖິງວ່າກອງປະຊຸມຈະໄດ້ດຳເນີນເປັນພຽງເວລາ 1 ວັນເຕັມກໍຕາມ ບັນດາທ່ານ ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 12, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ກຳລັງປກຊ - ປກສ ແຂວງ ແລະ ແຂກຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ພ້ອມກັນເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄຳຄິດເຫັນການຕໍ່ບົດປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດໜາຍ 3 ສະບັບ ຄັ້ງນີ້ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເນື້ອໃນສົມບູນ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບສະພາບຕົວ

ຈິງ, ບັນດາຄຳຄິດ-ຄຳຄິດເຫັນຂອງຜູ້ແທນແມ່ນຈະໄດ້ສັງລວມລາຍງານຕໍ່ຄະນະຮັບຜິດຊອບປະເມີນກິດໜາຍ ສະພາແຫ່ງຊາດ ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງເຂົ້າໃສ່ກິດໜາຍ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດນຳເຂົ້າພິຈາລະນາຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX. ຈາກນັ້ນ, ທ່ານຍັງໄດ້ກ່າວວ່າ: ກິດໜາຍດັ່ງກ່າວນັ້ນ ຈະກາຍເປັນເຄື່ອງມືທີ່ສຳຄັນ ໃນການປະຕິບັດສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງກຳລັງ ປກຊ-ປກສ ໃນທົ່ວປະເທດ ກໍຄືຂອງແຂວງໃຫ້ມີຄຸນນະພາບສູງຂຶ້ນໃນການປະກອບສ່ວນພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ເຮັດໃຫ້ສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງມີຄວາມໝັ້ນຄົງ ຮັບປະກັນ, ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມມີການຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ການຄຸ້ມຄອງລັດຄຸ້ມຄອງສັງຄົມດ້ວຍກິດໜາຍ ຈະມີຄວາມສັກສິດນັບມື້ນັບສູງຂຶ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ປະຊາທິປະໄຕ, ຍຸຕິທຳ ແລະ ສິວິໄລ.

(ເອີ້ນ ມະໂນສິງ)





ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍຄວາມປອດໄພຂອງເຂື່ອນ

ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ

4. ເຂື່ອນທີ່ມີຄວາມສ່ຽງຕໍ່າ ໃຫ້ດຳເນີນພາຍຫຼັງເກີດເຫດການໄພພິບັດໃດໜຶ່ງທີ່ຮ້າຍແຮງ.

ເນື້ອໃນການກວດສອບ ແລະ ການກວດກາແຕ່ລະປະເພດໃຫ້ປະຕິບັດຕາມລະບຽບການຂອງຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ມາດຕາ 52 ການກວດກາຄຸນນະພາບຂອງເຂື່ອນ ກ່ອນມອບໂອນໃຫ້ລັດຖະບານ

ຜູ້ພັດທະນາເຂື່ອນ ຕ້ອງດຳເນີນການກວດກາຄຸນນະພາບຂອງເຂື່ອນ ເພື່ອປະເມີນສະພາບຄວາມເປັນຈິງຂອງເຂື່ອນ ແລະ ບຳລຸງຮັກສາສ້ອມແປງໃຫ້ຢູ່ໃນສະພາບການດຳເນີນງານທີ່ດີຕາມການອອກແບບ ກ່ອນມອບໂອນໃຫ້ລັດຖະບານ.

ຜູ້ພັດທະນາເຂື່ອນ ຕ້ອງຮ່ວມມືກັບຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການຄັດເລືອກທີ່ປຶກສາເອກະລາດ ເພື່ອດຳເນີນການກວດກາ ແລະ ຍິ່ງຢືນ ຄຸນນະພາບຂອງເຂື່ອນ. ສຳລັບຄຳໃຊ້ຈ່າຍໃຫ້ແກ່ທີ່ປຶກສາເອກະລາດໃນການກວດກາ ແລະ ຍິ່ງຢືນຄຸນນະພາບຂອງເຂື່ອນ ໃຫ້ເປັນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຜູ້ພັດທະນາເຂື່ອນ.

ຂັ້ນຕອນ ແລະ ວິທີການກວດກາຄຸນນະພາບຂອງເຂື່ອນ ກ່ອນມອບໂອນໃຫ້ລັດຖະບານ ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລະບຽບການຕ່າງຫາກ.

ພາກທີ VI

ສິດ ແລະ ພັນທະຂອງຜູ້ພັດທະນາເຂື່ອນ ແລະ ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ

ມາດຕາ 53 ສິດຂອງຜູ້ພັດທະນາເຂື່ອນ

ຜູ້ພັດທະນາເຂື່ອນ ມີສິດ ດັ່ງນີ້:

1. ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງ ສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດ ຕາມກົດໝາຍ ແລະ ສັນຍາທີ່ໄດ້ເຊັນກັນ;
2. ພັດທະນາເຂື່ອນ ຕາມການອະນຸຍາດຂອງລັດຖະບານ;
3. ສະເໜີ ຫຼື ຮ້ອງຟ້ອງຕໍ່ການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໃນກໍລະນີມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ເພື່ອພິຈາລະນາແກ້ໄຂ;
4. ໄດ້ຮັບຄຳແນະນຳດ້ານເຕັກນິກວິຊາການ ແລະ ເຕັກໂນໂລຊີ, ຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານ, ມາດຕະຖານກ່ຽວກັບການອອກແບບ, ການກໍ່ສ້າງ, ການດຳເນີນງານ ແລະ ການບຳລຸງຮັກສາ ລວມທັງຄວາມປອດໄພຂອງເຂື່ອນ;
5. ຊື້ແຈງຜົນການກວດສອບ, ກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນຄວາມປອດໄພຂອງເຂື່ອນ ໃຫ້ຂະແໜງການ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
6. ໄດ້ຮັບການຮ່ວມມື ກ່ຽວກັບການພັດທະນາ, ການຄຸ້ມຄອງ, ການຕິດຕາມ, ການກວດສອບ ແລະ ການກວດກາ ຄວາມປອດໄພຂອງເຂື່ອນຂອງຕົນ;
7. ມອບໂອນຊັບສິນໂຄງການ, ສິ່ງປະກອບສ້າງ ແລະ ເອກະສານທັງໝົດຂອງໂຄງການ ຕາມການສະເໜີ ແລະ ຕາມການເຫັນດີຂອງລັດຖະບານ ຫຼື ອົງການປົກຄອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງພາຍຫຼັງໂຄງການໝົດອາຍຸການສຳປະທານ;
8. ນຳໃຊ້ສິດອື່ນ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນກົດໝາຍ.

ມາດຕາ 54 ພັນທະຂອງຜູ້ພັດທະນາເຂື່ອນ

ຜູ້ພັດທະນາເຂື່ອນ ມີພັນທະ ດັ່ງນີ້:

1. ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ, ມາດຕະຖານເຕັກນິກຂອງ

ເຂື່ອນ, ລະບຽບການຄວາມປອດໄພຂອງເຂື່ອນໃນການສຶກສາ, ການອອກແບບ, ການກໍ່ສ້າງ, ການດຳເນີນງານ ແລະ ການບຳລຸງຮັກສາ ຢ່າງເຂັ້ມງວດ;

2. ຊົດເຊີຍຜົນກະທົບ ກ່ອນການລົງມືກໍ່ສ້າງ ແລະ ພື້ນຟູຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ;

3. ສ້າງຄູ່ມື ການກວດສອບ, ການກວດກາ, ການທົດສອບ, ການທົດລອງ, ແຜນການໃນການດຳເນີນງານ, ແຜນການບຳລຸງຮັກສາໂຄງການ ໃຫ້ມີຄວາມປອດໄພ;

4. ດຳເນີນງານເຂື່ອນ ໃຫ້ມີຄວາມປອດໄພ ແລະ ເມື່ອມີຄວາມຜິດພາດໃດໜຶ່ງເກີດຂຶ້ນ ກໍຕ້ອງສ້ອມແປງ ແລະ ແກ້ໄຂຢ່າງທັນການ;

5. ມີປະກັນໄພຕາມສັນຍາໃນໄລຍະການພັດທະນາເຂື່ອນ ແລະ ມີການປະກັນສັງຄົມໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຢ່າງຄົບຖ້ວນ ຕາມກົດໝາຍ;

6. ກໍ່ສ້າງ, ດຳເນີນງານ ແລະ ບຳລຸງຮັກສາ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມລະບຽບການ ແລະ ມາດຕະຖານເຕັກນິກ ເພື່ອປ້ອງກັນຄວາມເສຍຫາຍ, ຄວາມບໍ່ປອດໄພຕໍ່ສາທາລະນະ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ເສດຖະກິດ;

7. ວາງມາດຕະການດ້ານຄວາມປອດໄພຂອງເຂື່ອນ ກ່ຽວກັບຄວາມສ່ຽງດ້ານທໍລະນີວິທະຍາ, ຄວາມແຮງຂອງແຜ່ນດິນໄຫວ, ໄພນໍ້າຖ້ວມ ແລະ ເຫດການອື່ນທີ່ອາດມີຜົນກະທົບຕໍ່ໂຄງສ້າງ ແລະ ສິ່ງປະກອບອື່ນຂອງເຂື່ອນ;

8. ຮັບຜິດຊອບປະຕິບັດຕາມແຜນຮັບມືສຸກເສີນຕະຫຼອດອາຍຸການໃຊ້ງານຂອງເຂື່ອນ;

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ

ສຳເລັດ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ຄະນະ; ຄະນະຜູ້ແທນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສສ. ຫວຽດນາມ ນຳໂດຍທ່ານ ຫວຽ ຮາຍ ຮ່າ ກຳມະການຄະນະປະຈຳ, ປະທານກຳມາທິການການຕ່າງປະເທດ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສສ. ຫວຽດນາມ ໂດຍມີຈຸດປະສົງເພື່ອສົມທົບກັນລົງຕິດຕາມກວດກາການຈັດປະຕິບັດບັນດາສິນທິສັນຍາ ແລະ ສັນຍາສາກົນ, ແຜນປະຕິບັດງານ ແລະ ການດຳເນີນໂຄງການຮ່ວມມື ແລະ ລົງທຶນຂອງລັດຖະບານຂອງສາມປະເທດ ກໍຄືໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງຕ່າງປະເທດຢູ່ໃນເຂດ 3 ຫຼຽມພັດທະນາ ກຳປູເຈຍ-ລາວ-ຫວຽດນາມ, ຕິດຕາມກວດກາ, ຢ້ຽມຢາມໂຄງການ ແລະ ການລົງທຶນໃສ່ການພັດທະນາພື້ນຖານໂຄງລ່າງທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ວັດທະນະທຳ, ການສຶກສາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ຈຳນວນໜຶ່ງຢູ່ບາງແຂວງ ທີ່ນອນຢູ່ເຂດສາມຫຼຽມພັດທະນາຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ເພື່ອຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມຄວາມສາມັກຄີ, ການຮ່ວມມື, ການເປັນຄູ່ຮ່ວມສິ່ງເສີມການເຊື່ອມໂຍງເຊື່ອມຈອດທາງດ້ານເສດຖະກິດຂອງປະເທດ CLV

ເພື່ອກ້າວສູ່ການພັດທະນາແບບກວມລວມ ແລະ ຍືນຍົງ, ຮັບປະກັນສັນຕິພາບ ແລະ ສະຖຽນລະພາບໃນຂົງເຂດ 3 ຫຼຽມພັດທະນາ.

ວັນທີ 19 ຕຸລາ 2023 ຄະນະຕິດຕາມກວດກາຮ່ວມຂອງ 3 ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສືບຕໍ່ເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກ ຢູ່ແຂວງຊຽງແຕງ ລາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ ເພື່ອຊຸກຍູ້ ແລະ ສິ່ງເສີມການຕິດຕາມກວດກາສະພາບການ, ຄວາມຄືບໜ້າຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຂໍ້ຕົກລົງແຜນປະຕິບັດງານ ແລະ ໂຄງການຮ່ວມມື ໃນເຂດສາມຫຼຽມພັດທະນາ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຂົງເຂດວຽກງານການຕ່າງປະເທດ, ເສດຖະກິດ, ການຄ້າ, ການລົງທຶນ, ໂຄງລ່າງພື້ນຖານ, ການຂົນສົ່ງ, ແຮງງານ, ການສຶກສາ, ສາທາລະນະສຸກ, ການທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ເຊິ່ງລັດຖະບານຂອງສາມປະເທດ ໄດ້ຕົກລົງຮ່ວມກັນ.

ໃນວັນທີ 20 ຕຸລາ 2023, ຄະນະຕິດຕາມກວດກາຮ່ວມ ຂອງ 3 ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສືບຕໍ່ເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກ ຢູ່ແຂວງຈຳປາສັກ ຂອງສະພາບານ, ຄວາມຄືບໜ້າຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຂໍ້ຕົກລົງແຜນປະຕິບັດງານ ແລະ

ໂຄງການຮ່ວມມືໃນເຂດສາມຫຼຽມພັດທະນາ ເຊິ່ງຄະນະໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມພົບປະ ໂດຍມີທ່ານ ປອ. ວິໄລວິງ ບຸດດາຄຳເລຂາພັກແຂວງ, ເຈົ້າແຂວງຈຳປາສັກ, ທ່ານປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງອັດຕະປື, ທ່ານຮອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ, ຈຳປາສັກແລະເຊກອງພ້ອມດ້ວຍພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງຈຳປາສັກ ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານໃນກອບສາມຫຼຽມພັດທະນາ (CLV). ທ່ານ ຮສ. ປອ ລິນຄຳ ດວງສະຫວັນ ໃນນາມປະທານກອງປະຊຸມໄດ້ມີຄຳເຫັນສັງລວມການຕິດຕາມກວດກາຮ່ວມຂອງ 3 ສະພາແຫ່ງຊາດ ກຳປູເຈຍ, ລາວ ແລະ ຫວຽດນາມ ຢູ່ແຂວງກອນຕຸມ, ຢາລາຍ ສສ. ຫວຽດນາມ, ແຂວງຊຽງແຕງ ຂອງລາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ ແລະ ຈຳປາສັກ ຂອງ ສປປ ລາວ, ໂດຍໄດ້ລົງເລິກແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບການສິ່ງເສີມການຮ່ວມມືໃນຂົງເຂດການຕ່າງປະເທດ, ເສດຖະກິດ, ວັດທະນະທຳສັງຄົມ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໂດຍສະເພາະການກໍ່ສ້າງພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ການເຊື່ອມໂຍງ, ເຊື່ອມຈອດ, ການຄ້າ, ການລົງທຶນ, ການສຶກສາ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ, ການພັດທະນາທາງດ້ານສະບຽງອາຫານ, ພະລັງງານ, ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ, ການຮ່ວມມືໃນວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ການດ້ານແລະສະກັດກັ້ນບັນຫາຢາເສບຕິດ, ການຄ້າມະນຸດ, ການລັກລອບເຂົ້າ-ອອກເມືອງ ຜິດກົດໝາຍ, ການກໍ່ການຮ້າຍ ແລະ ການຕ້ານອາຊະຍາກຳຂ້າມຊາຍແດນທຸກຮູບແບບ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເຂດສາມຫຼຽມພັດທະນາ ກຳປູເຈຍ-ລາວ-ຫວຽດນາມ ມີສັນຕິພາບ, ສະຖຽນລະພາບ ແລະ ການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ.

ໃນຕອນຄ່ຳຂອງວັນດຽວກັນ, ທີ່ໂຮງແຮມຈຳປາສັກແກຣນ ແຂວງຈຳປາສັກ ໄດ້ມີພິທີລົງນາມ ບົດສະຫຼຸບຜົນຂອງການຕິດຕາມກວດກາຮ່ວມລະຫວ່າງ 3 ສະພາແຫ່ງຊາດ ກຳປູເຈຍ-ລາວ-ຫວຽດນາມ ເຊິ່ງຕາງໜ້າສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງລາຊະອານາຈັກ ກຳປູເຈຍ ແມ່ນທ່ານ ສຸ ຍາລາ ປະທານຄະນະ

ກຳມາທິການການຕ່າງປະເທດ, ການຮ່ວມມືສາກົນ, ສີ່ ແລະ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ; ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ຮສ. ປອ ລິນຄຳ ດວງສະຫວັນ ປະທານກຳມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສສ. ຫວຽດນາມ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ຫວຽ ຮາຍ ຮ່າ ປະທານກຳມາທິການການຕ່າງປະເທດ. ໂດຍມີທ່ານ ປອ. ວິໄລວິງ ບຸດດາຄຳເຈົ້າແຂວງແຂວງຈຳປາສັກ, ຄະນະຜູ້ແທນຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຂອງ 3 ປະເທດ, ຜູ້ຕາງໜ້າຂອງສະພາປະຊາຊົນ ຂອງ 4 ແຂວງ ໃນເຂດ 3 ຫຼຽມພັດທະນາ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງຈຳປາສັກ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ຜົນຂອງການຕິດຕາມກວດກາຮ່ວມກັນໃນຄັ້ງນີ້ ຈະນຳໄປລາຍງານຕໍ່ທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຂອງສາມປະເທດ ເພື່ອນຳໄປສະເໜີຕໍ່ໃຫ້ລັດຖະບານ ແລະ ອົງການປົກຄອງຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ຂອງສາມປະເທດ ເພື່ອຊອກຫາວິທີທາງ ແລະ ກົນໄກໃນການຮ່ວມມື, ຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ສະໜັບສະໜູນ ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາສັນຍາ, ສິນທິສັນຍາ, ນິຕິກຳ ແລະ ບັນດາເອກະສານທີ່ມີຄວາມສຳຄັນ ເປັນຕົ້ນແຜນປະຕິບັດງານວ່າດ້ວຍການເຊື່ອມຈອດດ້ານເສດຖະກິດຮອດປີ 2030, ແຜນແມ່ບົດວ່າດ້ວຍການພັດທະນາເສດຖະກິດສັງຄົມຮອດປີ 2020 ແລະ ສະບັບປັງປຸງຮອດປີ 2030, ແຜນພັດທະນາການທ່ອງທ່ຽວ ເຂດສາມຫຼຽມພັດທະນາ ກຳປູເຈຍ-ລາວ-ຫວຽດນາມ ສຳລັບປີ 2020-2025 ແລະ ວິໄສທັດຮອດປີ 2030 ແລະ ປະກອບເປັນເນື້ອໃນທີ່ສຳຄັນເຂົ້າໃນກອງປະຊຸມສູດຍອດລັດຖະສະພາກຳປູເຈຍ-ລາວ-ຫວຽດນາມ CLV ຄັ້ງທີ 1 ທີ່ຈະຈັດຂຶ້ນ ຢູ່ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ ໃນເດືອນທັນວາ ປີ 2023.

ນອກນັ້ນ, ຄະນະ ຍັງໄດ້ຢ້ຽມຢາມໂຄງການຕ້ານຕາຝັ່ງເຈື່ອນແມ່ນ້ຳຂອງ ທີ່ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານເງິນກູ້ຈາກສ.ເກົາຫຼີ, ຢ້ຽມຢາມຟາມຜັກອໍການິກອາໂກ ແລະ ເບິ່ງສະພາບການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຢູ່ແຂວງຈຳປາສັກ.



ສ່ວນໜ້ອຍ ຂັດສ່ວນຫລາຍ ຄຸນນະທໍາ ຂັດຜົນປະໂຫຍດ

ດື່ມກິບເມກ



ເມື່ອເວົ້າເຖິງການໄດ້
ການເສຍຜົນປະໂຫຍດ ໃຜກໍ
ໃຈລູກວິບວັບຂຶ້ນມາທັນທີ ຖ້າ
ໄດ້ປະໂຫຍດກໍຕື່ນເຕັ້ນ ຖ້າ
ເສຍຜົນປະໂຫຍດກໍໜ້າແຫ້ວ
ໃຈເສົ້າໜອງເຊິ່ງເຮົາຕ້ອງແຍກ
ແຍະໃຫ້ອອກ ຖືກຕ້ອງ ວ່າອັນ
ໃດຄືຜົນປະໂຫຍດທີ່ຄວນໄດ້
ຮັບ ທີ່ເກີດຈາກການເຮັດວຽກ
ແລະ ອັນໃດທີ່ບໍ່ຄວນໄດ້ ແຕ່
ຢາກໄດ້ເຂົ້າທຳນອງໃຈຂໍ້ໂລບ,
ຄວາມຄິດໂລພາ ຖືເອົາແຕ່ປະ
ໂຫຍດຝ່າຍດຽວຈົນບໍ່ສິນສ່ວນ
ລວມ ແລະ ຄົນອ້ອມຂ້າງ ຖ້າ
ວ່າບໍ່ລິສັດໃດ, ໜ່ວຍງານໃດ
ຫາກໄດ້ຫົວໜ້າເຫັນແກ່ໄດ້
ລູກນ້ອງມີຫວັງອິດແນ່ນອນ.

ຜູ້ຂຽນຍົກຕົວຢ່າງ:ຄຸນ
ນະທໍາຂັດຜົນປະໂຫຍດຂອງ
ນັກຮົບຈຸລິງ ໃນເລື່ອງສາມກົກ
ຂອງຈີນ ທີ່ຕໍ່ສູ້ເສິກສິງຄາມກັບ
ເລົ່າປົມຫຼາຍປີ ຈົນໄດ້ໄຊຊະ
ນະປົກຄອງບ້ານເມືອງ ພໍເຖິງ
ເວລາປະຊຸມກັນ ບັນດາເສນາ
ອາມາດກໍສະເໜີໃຫ້ຈັດແບ່ງ
ທີ່ດິນແກ່ຕົນ ແຕ່ຈຸລິງສະເໜີ
ຄຳເຫັນຂັດຂວາງທັນທີວ່າ
ຄວນເຫັນແກ່ປະຊາຊົນທຸກ
ຍາກທີ່ຕ້ອງການທີ່ດິນປູກເຂົ້າ-
ເຮັດຮົ່ວສວນ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນ
ຫາເສດຖະກິດປາກທ້ອງຂອງ

ປະຊາຊົນ.
ຜູ້ນຳຢ່າງເລົ່າປົ ຈຶ່ງຕັດ
ສິນໃຈແບ່ງທີ່ດິນໃຫ້ປະຊາຊົນ
ເຖິງວ່າຈະຂັດໃຈຊຸມນາງສ່ວນ
ໃຫຍ່ກໍຕາມ. ຕົວຢ່າງ ຂ້າງເທິງ
ນີ້ມັນໄດ້ເກີດຄຳຖາມວ່າ: ຄຸນ
ນະທໍາແມ່ນຫຍັງ? ການເຮັດ
ເພື່ອສັງຄົມ ເພື່ອປະຊາຊົນສຳ
ຄັນແນວໃດ? ເຖິງແມ່ນວ່າຄຳ
ສະເໜີຂອງຈຸລິງ ຈະຂັດຜົນປະ
ໂຫຍດຄົນສ່ວນໃຫຍ່ໃນກອງ
ທັບ ແຕ່ກໍເພື່ອແບ່ງປັນໃຫ້ປະ
ຊາຊົນ ຈຸລິງຍອມຖືກກຽດຊັງ
ຂຶ້ນໜ້າ; ແຕ່ເຂົາເວົ້າ ແລະ ເຮັດ
ເພື່ອປະຊາຊົນ ເຮົາຈະເຫັນທາດ
ແທ້ຄຸນນະທໍາແບບຈຸລິງ ທີ່ສະ
ເໜີປະໂຫຍດແກ່ປະຊາຊົນ
ເຊິ່ງຕ່າງກັບຊຸມນາງບາງກຸ່ມ ທີ່
ອາດມີອຸດົມການຢູ່ໃນໃຈ ແຕ່
ພໍພົບກັບຕໍາໃຫຍ່ກວ່າຂັດຂວາງ

ກໍພ້ອມຈະຍອມຫຼົບໄຫຼໄປຕາມ
ນ້ຳເໜົາເໝັນ; ຄຳຖາມວ່າ: ຈູ
ລິງ ໄດ້ຫຍັງແນ່ ທີ່ຂັດຜົນປະ
ໂຫຍດພວກຊຸມນາງ ຄຳຕອບ
ໄດ້ຄວາມກຽດຊັງ ທີ່ສະເໜີ
ຄວາມຄິດຂັດຜົນປະໂຫຍດ
ຂອງພວກເຂົາ ແຕ່ວ່າໄດ້ຫຼັກ
ການຄຸນນະທໍາ; ເສຍສະຫຼະ
ເພື່ອຜົນປະໂຫຍດແກ່ຄົນສ່ວນ
ໃຫຍ່ ເຂົ້າທຳນອງ ສ່ວນໜ້ອຍ
ຂັດສ່ວນໃຫຍ່ ຄຸນນະທໍາຂັດ
ຜົນປະໂຫຍດ.

ຜູ້ຂຽນຄິດວ່າ: ອຸດົມ
ການຄົນບໍ່ມີໃຜຮູ້ ນອກຈາກ
ຈະເວົ້າ ແລະ ສະແດງອອກທາງ
ພຶດຕິກຳ; ຄົນຈະນັບຖືສັດທາ
ແຕ່ຜູ້ເວົ້າທີ່ມີການກະທຳຕາມ
ມາ ສອດຄ່ອງກັນ ບໍ່ແມ່ນເວົ້າ
ດີເຂົ້າຫູ ແຕ່ການກະທຳຂັດໃຈ.
ສະເໜີແລກປ່ຽນ!

ບຸນອອກພັນສາ

ໂດຍ: ນາງສິດາ

ບຸນອອກພັນສາ ເປັນ
ອີກບຸນໜຶ່ງທີ່ສຳຄັນທາງພຸດ
ທະສາສະໜາ ແລະ ເປັນປາງບຸນ
ໜຶ່ງທີ່ມີຢູ່ໃນຮີດສິບສອງຄອງ
ສິບສີ່ຂອງລາວເຮົາ ເປັນວັນທີ່
ພະສົງສາມະເນນທັງຫຼາຍສິ້ນ
ສຸດໄລຍະການຈຳພັນສາບຳເພັນ
ພຽນພາວະນາ (ຈຳສິນ) ຕະ
ຫຼອດໄລຍະ 3 ເດືອນ ນັບແຕ່
ວັນເຂົ້າພັນສາ ຄື ມື້ອອກໃໝ່
15 ຄ່ຳເດືອນ 8 ເຖິງມື້ອອກ
ໃໝ່ 15 ຄ່ຳເດືອນ 11 ວັນອອກ
ພັນສາ ຫຼື ເອີ້ນອີກຢ່າງໜຶ່ງວ່າ
ປະວໍລະນາ ທີ່ແປວ່າອະນຸຍາດ
ເປັນການສິ້ນສຸດລະດູຝົນ ແລະ
ວັນທີ່ພະສົງສາມະເນນບໍ່ຕ້ອງ
ຈຳພັນສາ ແລະ ອະນຸຍາດໃຫ້
ໄປຄ້າງຄືນຢູ່ວັດອື່ນ ຫຼື ອະນຸ
ຍາດໃຫ້ໄປສະແດງທຳມະທິຕິນ
ໄດ້ພຽນມາໃນເວລາຈຳພັນສາ
ນັ້ນ ແກ່ອອກຕິນຍາດໂຍມ
(ສາສະນິກະຊົນ) ທັງຫຼາຍ ແລະ
ອະນຸຍາດໃຫ້ພະສົງຢູ່ພາຍໃນ
ວັດ ໂອວາດຕັກເຕືອນກິລິຍາທີ່
ບໍ່ໝາະສົມເຊິ່ງກັນແລະກັນໄດ້.

ບຸນອອກພັນສາ ກົງກັບ
ມື້ຂຶ້ນ 15 ເດືອນ 11 ຂອງ
ທຸກໆປີ ເຊິ່ງໃນປີນີ້ກົງກັບວັນ
ທີ 29 ຕຸລາ 2023 ເຊິ່ງໃນ
ຕອນເຊົ້າ ອອກຕິນຍາດໂຍມ
ທັງຫຼາຍກໍຈະພາກັນທ້າງຫາ
ກະກຽມເຄື່ອງທານອາຫານ
ຫວານຄາວ, ເຂົ້າຕົ້ມ, ເຂົ້າໜົມ
ແລະ ໝາກໄມ້ ເພື່ອໄປທຳບຸນ
ໃສ່ບາດຢາດນ້ຳໃຫ້ທານ; ໃນ
ຕອນຄ່ຳ ກໍມີການວຽນທຽນ
ແລະ ໄດ້ທຽນບຸຊາຕາມບ້ານ
ເຮືອນຂອງໃຜລາວ ແລະ ມີ
ການລອຍກະໂທງ, ໄຫຼເຮືອໄຟ
ພ້ອມກັນຕີຄ້ອງຕີກອງເສບຽນ
ຢ່າງຄືກຄື້ນ ແລະ ມ່ວນຊື່ນ.
ການປະຕິບັດແບບນີ້
ແມ່ນຖືເອົາຕາມແບບຢ່າງຂອງ
ເທບພະບຸດ ແລະ ເທບພະທິດາ
ທະເຈົ້າ ເມື່ອຄັ້ງພະອົງສະເດັດ
ຈາກຊັ້ນດາວະດິງ ຄືເມືອງສະ
ຫວັນຊັ້ນຟ້າ ລົງມາສູ່ເມືອງມະ
ນຸດ ໃນມື້ແຮມ 1 ຄ່ຳ ເດືອນ
11, ມີຂັນໄດແກ້ວ, ຂັນໄດຄຳ
ແລະ ຂັນໄດເງິນເພື່ອໃຫ້ພະອົງ
ສະເດັດລົງມາ ແຕ່ພະອົງແມ່ນ
ລົງມາຕາມຂັນໄດຄຳສ່ວນເທບ
ພະບຸດ, ເທບພະທິດາ ແລະ
ສາວົກທັງຫຼາຍ ແມ່ນລົງຕາມ
ຂັນໄດເງິນ ແລະ ຂັນໄດແກ້ວ
ທີ່ຕັ້ງຢູ່ສອງຟາກຂ້າງຂອງຂັນ
ໄດຄຳ. ນອກນັ້ນ, ຢູ່ຕາມບາງ
ເຂດແຂວງ ກໍມີການຈັດງານ
ແຂ່ງຂັນຊ່ວງເຮືອຕາມປະເພນີ
ນັບແຕ່ມື້ອອກພັນສາຈົນຮອດ
ເດືອນ 12 ເພິ່ງ ປະຊາຊົນຜູ້ມີ
ໃຈໃສສັດທາໃນພຸດທະສາສະ
ໜາ ໄດ້ນຳຜ້າມະຫາກະຖິນໄປ
ຖວາຍແກ່ພະສົງຜູ້ຈຳພັນສາຄົບ
ໂຕມາດ ໃນຊ່ວງເວລາສາມ
ເດືອນນັ້ນເອງ ເຊິ່ງນອກຈາກ
ການໄຫຼເຮືອໄຟ ຫຼື ກະໂທງໃນ

ມື້ອອກພັນສາແລ້ວ ຈຸດປະສົງ
ເພື່ອສົມມາຄາລະວະ ພ້ອມທັງ
ບວງສວງຂໍໂຊກຂໍລາບຈາກພະ
ຍານາກ ແລະ ເທວະດາ ອົງທີ່
ໄດ້ປົກປັກຮັກສາແມ່ນ້ຳລຳເຊ
ຕະຫຼອດຮອດຫ້ວຍຮ່ອງຄອງ
ບຶງ ບ່ອນທີ່ຊາວພຸດທັງຫຼາຍໄດ້
ທຳມາຫາກິນຢ່າງສະຫງົບສຸກ
ແຕ່ບຸຮານນະການມາ. ການທີ່
ພວກຊາວພຸດທັງຫຼາຍແຫ່ວຽນ
ທຽນ, ເຮັດເຮືອໄຟໂຄກ ແລະ
ໄດ້ທູບໄດ້ທຽນ ແມ່ນຖືເອົາ
ຕາມແບບຢ່າງຂອງເທບພະບຸດ
ແລະ ເທບພະທິດາທັງຫຼາຍ ທີ່
ແຫ່ພະສຳມາສຳພຸດທະເຈົ້າ
ເມື່ອຄັ້ງພະອົງສະເດັດຈາກຊັ້ນ
ດາວະດິງ ການແຫ່ພະອົງໃນຄັ້ງ
ນັ້ນເປັນຂະບວນການແຫ່ທີ່ຍິ່ງ
ໃຫຍ່ ແລະ ພະອົງມີລັດສະໝີ
ເປັ່ງປະກາຍສະຫວ່າງສະໄຫວ
ໄປທົ່ວໂລກ ເຮັດໃຫ້ເທບພະ
ບຸດ ແລະ ເທບທິດາ ທີ່ຢູ່ເມືອງ
ສະຫວັນຊັ້ນຟ້າ, ມະນຸດ ທີ່ຢູ່
ໃນໂລກຂອງມະນຸດ ແລະ ສັດ
ນະຣົກທຸກປະເພດ ທີ່ຢູ່ຊັ້ນຕ່ຳ
ສຸດໄດ້ເຫັນແຈ້ງສະພາບຂອງ
ກັນແລະກັນໝົດດັ່ງນັ້ນ, ພວກ
ເຮົາຊາວພຸດທັງຫຼາຍ ໂດຍຖື
ເອົາຕາມຄວາມເຊື່ອ ທີ່ມີມາ
ແຕ່ກ່ອນນັ້ນມາປະຕິບັດກັນ
ຈົນເປັນປະເພນີ ສືບຕໍ່ກັນມາ
ເທົ່າທຸກວັນນີ້.

ຂຽນຄຳລາວໃຫ້ຖືກ

ຄູ່ໂສງ

ຄຳຖືກ	ຄຳຜິດ
ສູ່ຂວັນ	ຊູ່ຂວັນ
ສຳໃດ?	ຊຳໃດ?
ຊູ່ມື້ນີ້	ສູ່ມື້ນີ້
ຊິໄປໃສ?	ສິໄປໃສ?
ຕະຫຼົກ	ຕະລົກ
ໃບໄມ້ຫຼົ່ນ	ໃບໄມ້ລົ່ນ
ພ່າຍແພ້	ຜ່າຍແພ້
ໜ້າຮັກ	ນ່າຮັກ
ໜ່າເຂົ້າ	ນ່າເຂົ້າ

ບັນຊານນຳໃຈໃໝ່

ວິທີເຮັດວຽກ

ພາກທີ 4
ມາລະຍາດ ແລະ ຄຸນສົມບັດຂອງນັກປະຕິວັດ (ຕໍ່)

ວິທີແກ້ໄຂ

- ບັນດາອົງການນຳ ຕ້ອງມີວິທີນຳພາໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ແຕ່ລະວຽກຕ້ອງໃຫ້ມີການຊີ້ແຈງວິທີເຮັດ.
- ຊັ້ນສູງຕ້ອງເຂົ້າໃຈແຈ້ງສະພາບຂອງຂັ້ນລຸ່ມ ແລະ ສະພາບຂອງປະຊາຊົນ ເພື່ອນຳພາໃຫ້ຖືກ.
- ເວລາລົງມະຕິໃນວຽກອັນໃດ ຕ້ອງລະມັດລະວັງ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າໃຫ້ເຂົ້າໃຈຄັກ ແລ້ວຈຶ່ງລົງມະຕິ.
- ມະຕິຕົກລົງແຕ່ລະອັນ ຕ້ອງຮີບສົ່ງລົງໄປໃຫ້ເຖິງຊັ້ນລຸ່ມ ເຖິງສະມາຊິກຂອງພັກ ແລະ ເຖິງປະຊາຊົນໄວ.

ວິທີງ່າຍທີ່ສຸດແມ່ນໃຫ້ເປີດກອງປະຊຸມລວມກັບສະມາຊິກຂອງພັກກັບປະຊາຊົນ ໃຫ້ແຕ່ງຄົນລົງໄປລາຍງານ ແລະ ຊີ້ແຈງໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເຂົ້າໃຈຄັກ.

- ພວກຢູ່ຊັ້ນລຸ່ມ, ສະມາຊິກຂອງພັກ ແລະ ປະຊາຊົນ ຕ້ອງຖືກຖຽງກັນກ່ຽວກັບມະຕິຕົກລົງ ແລະ ຄຳສັ່ງນັ້ນໃຫ້ແຈ່ມແຈ້ງ. ໃຫ້ເຂົ້າໃຈຄວາມໝາຍຂອງມັນຢ່າງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ວາງວິທີປະຕິບັດໃຫ້ຖືກ.
- ຊັ້ນລຸ່ມຕ້ອງລາຍງານໄປໃຫ້ຊັ້ນເທິງ, ຊັ້ນເທິງຕ້ອງກວດກາຄຸນສົມບັດຂອງຊັ້ນລຸ່ມ.

ສ) ພະຍາດອິດສາ:

ອັນໃດກໍຢາກໃຫ້ສະເໝີກັນໝົດ, ເມື່ອຊັ້ນເທິງມີວຽກຟ້າວໄດ້ຂີ່ມ້າ ຫຼື ຂີ່ລົດໄປເຮັດວຽກ, ຊັ້ນລຸ່ມກໍຢາກຂີ່ມ້າຂີ່ລົດຄືກັນ. ເມື່ອມີຜູ້ຮັບຜິດຊອບຫຼາຍວຽກໄດ້ຢູ່ເຮືອນກວ້າງ, ຜູ້ທີ່ບໍ່ມີວຽກຫຼາຍກໍຫວງເອົາເຮືອນກວ້າງຄືກັນ. ເວລາເພີ່ມອາຫານໃຫ້ທະຫານທີ່ຖືກບາດເຈັບ ກໍຢາກໃຫ້ເພີ່ມເພີ່ມທຳກັນໝົດ ບໍ່ວ່າຜູ້ເຈັບໜັກ ຫຼື ເຈັບເບົາ, ເວລາເຮັດວຽກຫຍັງກໍຢາກໃຫ້ທັງຜູ້ເຖົ້າ, ຜູ້ໜຸ່ມ, ເດັກນ້ອຍຜູ້ແຂງແຮງ ແລະ ຜູ້ບໍ່ແຂງແຮງ ເຮັດເທົ່າກັນໝົດ ບໍ່ໃຫ້ໃຜລື່ນໃຜ, ວຽກຢ່າງໜຶ່ງຜູ້ດຽວເຮັດກໍໄດ້ ກໍບໍ່ຍອມເຮັດ ໃຫ້ໝົດທຸກຄົນເຮັດນຳກັນຈຶ່ງຍອມເຮັດ.

ພະຍາດນີ້ເກີດຂຶ້ນໄດ້ ກໍຍ້ອນຜູ້ຕິດພະຍາດນັ້ນ ເຂົ້າໃຈຜິດວ່າຄວາມ ເສຍສະເໝີພາບ ບໍ່ເຂົ້າໃຈວ່າຜູ້ແຂງແຮງຕ້ອງຫາບໜັກ. ຜູ້ບໍ່ແຂງແຮງຫາບເບົາກວ່າ, ຜູ້ເຮັດວຽກໜັກຕ້ອງກິນຫຼາຍຜູ້ເຮັດວຽກເບົາກິນໜ້ອຍ, ດັ່ງນັ້ນ ຈຶ່ງແມ່ນສະເໝີພາບ.

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...



ສາສະໜາທາຍໄອຄາ

ການນັ່ງເຮັດວຽກຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງເປັນດິນຈົນເກີນໄປ ໂດຍບໍ່ໄດ້ມີການໜັງຕີງຫຼືລຸກອອກໄປທາງໃດເລີຍ ເປັນໜຶ່ງສາເຫດຂອງອາການເລືອດແຂງໂຕເປັນກ້ອນ ນັກວິໄຈປະເທດນິວຊີແລນ ພົບວ່າ ການນັ່ງເຮັດວຽກຫຼາຍຊົ່ວໂມງຕິດຕໍ່ກັນ ອາດຈະເຮັດໃຫ້ເລືອດແຂງຕົວເປັນກ້ອນ ເຊິ່ງເປັນອັນຕະລາຍເຖິງແກ່ຊີ

ຜົນກະທົບຂອງການນັ່ງ

ໂດຍ: ຜູ້ອື່ນ



ວິດໄດ້ ອາການນີ້ເອີ້ນກັນວ່າ: ດໍາ ເຮັດໃຫ້ເລືອດໄຫຼວຽນບໍ່ອາການເລືອດກ້າມຢູ່ເສັ້ນເລືອດສະດວກ (DEEP VEIN THROMBOSIS)

ເຊິ່ງມັກເກີດຢູ່ບໍລິເວນຂາ ຈາກການນັ່ງຢ່ອນຂາເປັນເວລາດົນ ແລະມັກຈະເກີດຂຶ້ນເວລາມີເລືອດຊັນຢູ່ໃນເສັ້ນເລືອດດໍາ ມັນຈະຄ່ອຍໆ ປ່ຽນຕົວມັນເອງໄປເປັນກ້ອນເລືອດ ເຊິ່ງຈະສາມາດສັງເກດເຫັນໄດ້ຢ່າງຈະແຈ້ງຄື: ຂາຈະເລີ່ມມີອາການບວມ, ສ່ວນອາການທີ່ອັນຕະລາຍຈະເກີດຂຶ້ນ ເມື່ອມີເລືອດແຕກອອກ ແລະ ແລ່ນໄປເຖິງຫົວໃຈ ຫຼືອະໄວຍະວະພາຍໃນທີ່ສໍາຄັນຂອງຮ່າງກາຍ ເຊິ່ງບໍ່ສາມາດຄາດຄະເນ ຫຼື ຄາດເດົາເອົາໄດ້. ສະນັ້ນ, ບໍ່ຄວນນັ່ງເຮັດວຽກ ຫຼື ຫຼິ້ນຄອມພິວເຕີ ນານ

ຈົນເກີນໄປ ຖ້າຫຼືກເວັ້ນບໍ່ໄດ້ ໃຫ້ພະຍາຍາມໜັງຕີງ ແລະ ເຄື່ອນໄຫວຂໍ້ຕີນຂໍ້ມື ພ້ອມທັງດື່ມນໍ້າໃຫ້ຫຼາຍ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍຄວນຈະລຸກຂັ້ນຢຽດແຂນ-ຂາຊົ່ວໂມງລະເທື່ອ ພ້ອມທັງນັ່ງເຮັດວຽກໃນທ່າທີ່ຖືກຕ້ອງໝາະສົມ ຈະເຮັດໃຫ້ສາມາດຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງລົງໄດ້.

3 ຂັ້ນຕອນງ່າຍ ໃນການດາວໂຫຼດ ແອັບຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ Lao PDR ໄວ້ໃນມືຖືຂອງທ່ານ

ຜ່ານ

Download on the App Store | Get it on Google play

1 ຂັ້ນຕອນທີ່ 1 ເຂົ້າໄປທີ່ເຄື່ອງໝາຍ ທີ່ ເຂົ້າຄ້ອງໝາຍ ຫຼື ເຂົ້າຄ້ອງໝາຍ ທີ່ ສໍາລັບທີ່ໃຊ້ລະບົບ Android ຫຼື ສໍາລັບທີ່ໃຊ້ລະບົບ iOS ຫຼື ຈາກນັ້ນໃຫ້ພິມອອກດໍາວ່າ Lao PDR

2 ຂັ້ນຕອນທີ່ 2 ກົດເຂົ້າໄປເຄື່ອງໝາຍ ແລ້ວກົດຕິດຕັ້ງ ແລ້ວດໍາວ່າຖ້າຈົບການຕິດຕັ້ງສໍາເລັດ

3 ຂັ້ນຕອນທີ່ 3 ຫຼັງຈາກການດາວໂຫຼດສໍາເລັດແລ້ວທ່ານກໍສາມາດເລືອກອ່ານຂ່າວໜັງຫຼັກ ຫຼື ຂ່າວຫຼ້າສຸດໄດ້ຕາມໃຈມັກ



ຄຸພຸດອຍ

ໂດຍ: ລູກທາດສາມປາງ

- * ພູຜາເຫວຮ່ອມຫ້ວຍ ເປັນຊອຍວອຍສູງຊັນ ພິກສາຊອນແຊມຂັ້ນ ມ່ານໝອກມົວຍິ່ງຍ້ອມ
- * ໂງ່ງເຂົາໃຫຍ່ນ້ອຍ ຫ້ວຍນໍ້າໃສລິນລົງ ບ້ານບ່ອນເຮືອນແຖວຈ້າຍ ເຫັນຄາເມໝູ່ບ້ານ
- * ນັບວ່ານານຖ່ອງຖ້ວນ ຮຽມຈາກລາເຮືອນຊານ ໜ້າທີ່ທົນທານສູ້ ຈິງໃຈມາກໍ່ສ້າງ
- * ເດັກນ້ອຍຫຼານອ່ອນຫຼ້າ ພູມລໍາເນົາເນີນພູ ຍັງງົມງອມຫງອຍງ້າ ບ້ານປ່າເຫີນຫ່າງເບື້ອງ
- * ເຖິງແມ່ນໄກຍິ່ງເຍື້ນ ຈັນຍາທໍາຂອງຄູ ປຽບເກືອເຄັມຂັ້ງຂ້ອນ ເພີ່ມຄວາມເຄັມລິ້ນເລື້ອຍ
- * ຊາດມອບໝາຍຕໍ່ຕັ້ງ ປະຊາກອນເດັກດອຍ ເຂດກັນດານວິຊາດ້ອຍ ລໍຄູສອນຊ່ວຍຍູ້
- * ຮຽມອາສາດຸ່ງໜ້າ ສອນຂິດຂຽນກໍາກາ ໃຫ້ພວກເຂົາເຫັນແຈ້ງ ບໍ່ໃຫ້ຄາເຄິ່ງຄ້າງ
- * ເສັ້ນທາງເດີນຍາກຫຍັງ ແຕ່ວ່າຮຽມສຸກໃຈ ໃຫ້ລູກຫຼານດອຍໄດ້ ຄວາມຮູ້ໄຂຄ່ອງແຄ້ວ
- * ໂຮງຮຽນໄກຫ່າງໄດ້ງ ມວນໝູ່ເດັກຊາວດອຍ ເຂົ້າມາຮຽນຫຼາຍໜ້າ ສາຍເລືອດຄູຢ່າງຂ້ອຍ

- ຂົນໄຂວ່ເນີນດອຍ ກາຍກັນກວມພື້ນ ເຕັມຜົນຢາຍທົ່ວ ໄຫຼອ້ອມໜ່ວຍພູ
- ຫຼາຍຍ່ານຍາວໄກ ຮ່ອມພະນັງຫີນກ້ອນ ສາຍພູຢາຍຢູ່ ລຽນຖ້ານຕໍ່ຖານ
- ເດີນດ່ວນວຽນມາ ດຸ່ງດັນແດນພີ້ ວິຊາຄູວຽກໃຫຍ່ ທາງກ້າແກ່ວດອຍ
- ເຂດປ່າຊາວເຂົາ ຂາດຄູເຫຼົ້າສ້ອມ ເງົາດໍາໄຮ້ສະຫວ່າງ ເມືອງກວ້າງຮຸ່ງສະໄໝ
- ແດນຖິ່ນຈະເລີນຕາ ທ່ຽງຕິງແຂງເຂັ້ມ ນິລິນດອນບໍ່ຈາງເປື້ອຍ ສະຖິດໝັ້ນບໍ່ອ່ອນໄຫວ ແນ່ແລ້ວ
- ຄູສັ່ງລົງສອນ ຊ່ອຍແຍງຍໍ້ປັນ ເດັກຄອຍຖ້າຢູ່ ຄວາມຮູ້ສິ່ງວິຊາ
- ຫຼອມຫຼໍ່ນໍາຮຽນ ທຸກວິຊາພາເວົ້າ ຫຼາດແສງສະຫວ່າງ ຂຽນໄດ້ອ່ານເປັນ
- ລຽບລິ້ນພູຜາ ໄຜ່ສອນຫຼານນ້ອຍ ປັນຍາໄວບັນໃໝ່ ແວວກ້າສະຫງ່າໃສ
- ທາງກິ່ງສາຍພູ ຍ່າງວອຍມາເຕົ້າ ອາຄານຝາເປັນຫ່າງ ພໍນ້ອຍທ່ອງໃຍ ດອກນາ

ໝັກທາຍ

ລະບົບ

(ໄລ້ວງເບົາໆ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເລັ່ງພິທີການ)

ສາວຈິ້ມ

* ເສັດສິ້ນລົງຢ່າງເປັນທາງການ ກອງປະຊຸມ ຍົກສູງຄຸນນະພາບທາງດ້ານເບື້ອງໃນ ໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງຈັດຂຶ້ນວັນທີ 16-20 ຕໍ່ມາ ທີ່ສູນຝຶກອົບຮົມຫຼັກ ທ້າ ບະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຫຼາຍບັນຫາຍັກສິ້ນ ຕາມຕອບ ຕັ້ງປະເດັນ ອະທິບາຍລາຍງານ ເພື່ອກຽມຄວາມພ້ອມ ທັງພໍ່າບົບປຸງແກ້ ບາງປະເດັນຄາສອດ ບໍ່ໃຫ້ຄູຂອດຄ້າງ ຊ່າເຮື້ອຍິດຍາວ ບັນແລ້ວ!

* ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາ ແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ກຽມໄຂຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ໃນ ວັນທີ 31 ຕຸລາ ຫາ 21 ພະຈິກ 2023 ກອງປະຊຸມເທື່ອນີ້ ມີຫຼາຍວຽກສໍາຄັນ ຄືວຽກຂອງລັດຖະບານ ວຽກສານ- ໄອຍະການພ້ອມ ວຽກກອດສອບ-ກອດການັ້ນ ທັງ 2 ກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 6 ສະບັບເພີ່ນບົບປຸງເພື່ອແກ້ ໄຂ ໃຫ້ຮັດກຸມ ວຽກສະພາເພີ່ນເນັ້ນ ຍໍຍົກສືບງານ ທັງ ປະກອບຄໍາເຫັນ ໃສ່ປະເດັນຫຼາຍຮ້ ພໍສອດອາລະຫ້າຍ ຫຼາຍມະຕິຊີບັງບອກ ຜົນຮັບສອງວຽກໄວ້ ຫຼາຍອັນພື້ນ ເດັ່ນປະເດັນ ທ່ານເວີຍ!

👉 ຊອບຍິ້ມ 👈

ແອ່ນຕູ້

ຄໍາຖາມເປັນເຫດ

ນັ້ນໜຶ່ງເອື້ອຍຄູຄາມທ້າວກີວ່າ

+ ອານນີ້ເລີ້ມຕັ້ນດັດອຍໂຕຫຍັງ?

- ເລີ້ມຕັ້ນດັດອຍໂຕ ໑

+ ຜິດ! ອານນີ້ເລີ້ມຕັ້ນດັດອຍໂຕ ໒ ຊັ້ນຕວ່າ

- ຜິດລິ້ງໃດ ອານນີ້ວັນອາທິດ

+ ! ! ! !

ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຫຍ້າ

ດອກໄມ້ໃຫ້ກິນຫອມ

ການເລີກຊ້ອມໃຫ້ຄວາມຊໍານານ



ກະສິກຳ-ກະເສດ

“ກະສິກຳ” ເປັນຄຳນາມຈາກເຄົ້າປາລີ ປະກອບດ້ວຍຄຳວ່າ Kasi (ກະສິ) ໝາຍເຖິງ “ການໄຖ, ການປູກ” ແລະ Kamma (ກັມມະ) ແລ້ວແປງສຽງເປັນລາວວ່າ “ກຳ” ໝາຍເຖິງ “ການເຮັດ, ການທຳ”. ເມື່ອສອງຄຳນີ້ປະສົມເຂົ້າກັນເປັນ “ກະສິກຳ” ກໍໝາຍເຖິງ “ການເຮັດໄຮ່ໄຖນາ, ການປູກຝັງ” ເຊັ່ນ

- ລາວເຮັດວຽກຢູ່ກະຊວງກະສິກຳ-ປ່າໄມ້.
- ຢູ່ໃນກົດໝາຍວ່າດ້ວຍກະສິກຳ ປີ 1998 ໃນມາດຕາ 2 ໄດ້ນິຍາມຄຳວ່າ ກະສິກຳ ດັ່ງນີ້: ກະສິກຳແມ່ນການປູກຝັງ, ການລ້ຽງສັດ ແລະການປະມົງ ເພື່ອຕອບສະໜອງທາງດ້ານທັນຍາຫານ ແລະ ອາຫານໃຫ້ແກ່ສັງຄົມ, ເປັນວັດຖຸດິບປ້ອນໂຮງງານອຸດສາຫະກຳປຸງແຕ່ງ ລວມທັງເປັນສິນຄ້າຮັບໃຊ້ພາຍໃນ ແລະສົ່ງອອກຕ່າງປະເທດ.

- ສປປ ລາວ ຫຼຸດຜ່ອນການນຳເຂົ້າສິນຄ້າກະສິກຳ ເພື່ອສົ່ງເສີມຜູ້ປະກອບການພາຍໃນ.

“ກະເສດ” ເປັນຄຳນາມຈາກເຄົ້າສັນສະກິດ Ksetra (ກະເສຕະຣະ) ແປງເປັນສຽງລາວວ່າ “ກະເສດ” ໝາຍເຖິງ “ທີ່ດິນທົ່ງນາ, ໄຮ່ນາ, ດິນສຳລັບໃຊ້ໃນການປູກພືດພັນທັນຍາຫານ”. ແຕ່ເມື່ອໄປປະສົມກັບຄຳອື່ນກໍຈະມີຄວາມໝາຍຄືກັບ “ກະສິກຳ” ເຊັ່ນ

- “ກະເສດສາດ” ກໍໝາຍເຖິງ “ວິຊາວ່າດ້ວຍການກະເສດ ທີ່ປະກອບດ້ວຍ ການປູກຝັງ ລ້ຽງສັດ ແລະປະມົງ”.
- ກະເສດສຸມ ໝາຍເຖິງ “ການເຮັດນາຫຼືສວນດ້ວຍການໃຊ້ວິທະຍາການໃໝ່ ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຜົນຜະລິດຫຼາຍ, ການປູກພືດໃນເນື້ອທີ່ຈຳກັດແຕ່ໃຫ້ໄດ້ຜົນຫຼາຍ.
- ກະເສດຕະກຳ ໝາຍເຖິງ “ການເຮັດໄຮ່ໄຖນາ, ປູກພືດຜັກ, ລ້ຽງສັດ, ການຫາປາ, ການປ່າໄມ້”.
- ກະເສດຕະກອນ ມີຄວາມໝາຍດຽວກັບ ກະສິກອນ ຫຼື ຜູ້ເຮັດນາເຮັດສວນ.

#ຂໍ້ສັງເກດ: ມີຄົນຕັ້ງບັນຫາວ່າ ເປັນຫຍັງ ຄະນະກະເສດສາດ ທີ່ຂຶ້ນກັບມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດ ບໍ່ຕັ້ງຊື່ວ່າ ຄະນະກະສິກຳ? ຕາມປະຫວັດຂອງຄະນະກະເສດສາດ ເພິ່ນໄດ້ບັນທຶກໄວ້ວ່າ “ໂຮງຮຽນກະເສດນາບົງໄດ້ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ວັນທີ 9 ທັນວາ 1975 ໂດຍປ່ຽນມາຈາກໂຮງຮຽນກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ຊື່ນກາງ. ສະໜອງນັກວິຊາການໃນ 5 ສາຂາວິຊາ (ປູກຝັງ, ລ້ຽງສັດ, ປ່າໄມ້, ກົນຈັກ ແລະ ຊົນລະປະທານ). ຈົນຮອດປີ 1996 ຈຶ່ງໄດ້ເຂົ້າເປັນຄະນະວິຊາໜຶ່ງ ຂອງມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດ ເອີ້ນວ່າ ຄະນະກະເສດສາດ ແລະ ປ່າໄມ້ ຂຶ້ນກັບກະຊວງສຶກສາທິການ. ໃນປີ 2000, ຂະແໜງປ່າໄມ້ ໄດ້ແຍກອອກເປັນຄະນະປ່າໄມ້.

ຈາກປະຫວັດຂອງຄະນະກະເສດສາດ ກໍຊື່ໃຫ້ເຫັນ ທັງ ກະສິກຳ ແລະ “ກະເສດ” ທີ່ເຮົາໃຊ້ໃນປັດຈຸບັນແມ່ນເປັນຄຳທີ່ມີຄວາມໝາຍອັນດຽວກັນ.

IMF ມີຄວາມປະທັບໃຈຕໍ່ກັບການເຕີບໂຕຂອງເສດຖະກິດ ຫວຽດນາມ

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວເມື່ອວັນທີ 20 ຕຸລາ 2023 ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ອາຊີ-ປາຊີຟິກ ຍັງແມ່ນຈຸດເດັ່ນໃນຮູບພາບເສດຖະກິດທົ່ວໂລກ, ໃນຂະນະທີ່ມີການຜັນແປດ້ານພູມສາດການເມືອງຄືໃນປັດຈຸບັນ, ນີ້ແມ່ນຂໍ້ສັງເກດຂອງກອງທຶນເງິນຕາສາກົນ (IMF) ໃນບົດລາຍງານຄວາມຫວັງເສດຖະກິດອາຊີ-ປາຊີຟິກ ທີ່ປະກາດເມື່ອບໍ່ດົນມານີ້ ຢູ່ສິງກະໂປ. ຕາມການຄາດຄະເນຂອງ IMF ແລ້ວ, ການເຕີບໂຕ GDP ຂອງພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ໃນປີນີ້ອາດສາມາດບັນລຸ 4,6% ເມື່ອທຽບ



ໃສ່ລະດັບ 3,9% ຂອງປີ 2022 ແລະ ຈະສືບຕໍ່ແມ່ນຈຸດເດັ່ນເມື່ອທຽບໃສ່ການເຕີບໂຕທົ່ວໂລກຄາດຄະເນຈະບັນລຸ 3% ໃນປີ 2023. ຂ່າວລະບຸວ່າ: ສຳລັບເສດຖະກິດຫວຽດນາມ, ນັກຊ່ຽວຊານ IMF ຮັກສາລະດັບ

ການຄາດຄະເນການເຕີບໂຕ GDP 4,7% ໃນປີນີ້, ໄດ້ສະແດງຄວາມປະທັບໃຈກ່ຽວກັບຄວາມຫວັງໃນໄລຍະກາງ, ດ້ວຍການຄາດຄະເນການເຕີບໂຕ GDP ບັນລຸ 5,8% ໃນປີ 2024 ແລະ 6,9% ໃນປີ 2025. ບັນລຸໃນລະດັບນີ້ແມ່ນ

ຍ້ອນການສົ່ງອອກຂອງຫວຽດນາມ ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການຫຼຸດລະດັບຄວາມຕ້ອງການຢູ່ພາຍນອກໃນປີນີ້. ແຕ່ທ່ານຊານາກາ ແພຣິສ ຫົວໜ້າພາກສ່ວນຄົ້ນຄວ້າພາກພື້ນຂຶ້ນກັບກົມອາຊີ-ປາຊີຟິກ ຂອງ IMF ຖືວ່າ: ມີຫຼາຍສັນຍານກ່ຽວກັບການຟື້ນຟູຂອງ ຫວຽດນາມ ໃນໄຕມາດ IV/2023 ແລະ ດ້ວຍບັນດາມາດຕະການປະຕິຮູບໄດ້ຮັບການປະຕິບັດ, ຫວຽດນາມ ຈະຜ່ານຜ່າສິ່ງທ້າທາຍໃນໄລຍະສັ້ນ ແລະ ຈະຮັກສາກຳລັງໝູນເຕີບໂຕໃນໄລຍະກາງ.

ປະຊາຊົນອາເຈນຕິນາ ປ່ອນບັດເລືອກຕັ້ງທ່າມກາງວິກິດເສດຖະກິດ

ຕາມການລາຍງານຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ປະຊາຊົນອາເຈນຕິນາ ໄດ້ອອກໄປໃຊ້ສິດລົງຄະແນນສຽງໃນການເລືອກຕັ້ງທ່າມກາງວິກິດເສດຖະກິດທີ່ສາຫັດໃນຮອບສອງທົດສະວັດ ເຊິ່ງຊຸກດັນໃຫ້ຜູ້ສະໝັກກຸ່ມເສລີນິຍົມຂວາຈັດ ກາຍມາເປັນໜຶ່ງໃນຕົວເກງ ແລະ ອາດໄດ້ຮັບໄຊຊະນະໄປຄອງ. ໜ່ວຍເລືອກຕັ້ງໄດ້ເລີ່ມເປີດໃຫ້ປະຊາຊົນໃຊ້ສິດໃນເວລາ 8:00 ໂມງ (18:00 ໂມງຕາມເວລາປະເທດລາວ) ໂດຍມີຜູ້ສະໝັກທີ່ເປັນຕົວເກງ 3 ຄົນ ໄດ້ແກ່ທ່ານ ຈາວິເອີ ມິເລຍ

ນັກເສດຖະສາດ, ທ່ານ ເຊີຈີໂອ ເມສຊາ ລັດຖະມົນຕີເສດຖະກິດສາຍກາງຜູ້ສະໜັບສະໜູນລັດທິເຢຣອນຂອງທ່ານ ຂວນເຢຣອນ ອະດີດປະທານາທິບໍດີ ແລະ ທ່ານ ປາທຣິເຈຍ ບຸລຣິດ ນັກການເມືອງສາຍອະນຸລັກນິຍົມ. ທ່ານ ຈາວິເອີ ມິເລຍ ອະດີດຜູ້ດຳເນີນລາຍການໂທລະພາບທີ່ມີບຸກຄະລິກໄຜງຜາງຈົນໄດ້ຮັບການປຽບທຽບກັບອະດີດປະທານາທິບໍດີ ໂດນັລ ທຣຳ ຂອງອາເມຣິກາ ສ້າງຄວາມປະຫຼາດໃຈດ້ວຍການຄວ້າໄຊຊະນະໃນການເລືອກຕັ້ງຂຶ້ນຕົ້ນໃນເດືອນສິງຫາຜ່ານມາ, ທ່ານໄດ້ຮັບສຽງສະໜັບ

ສະໜູນຈາກຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງທີ່ບໍ່ພໍໃຈຕໍ່ສະພາບເສດຖະກິດສັງຄົມທີ່ເປັນຢູ່ໃນປັດຈຸບັນດ້ວຍອັດຕາເງິນເຟີ້ເພີ່ມຂຶ້ນເຖິງ 138% ແລະ ຄວາມທຸກຍາກທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ປະຊາກອນເຖິງສອງໃນຫ້າຂອງປະເທດ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍດີ, ໃນການເລືອກຕັ້ງຂຶ້ນຕົ້ນດັ່ງກ່າວ ທ່ານ ຈາວິເອີ ມິເລຍ ຊະນະດ້ວຍຄະແນນສຽງທີ່ບໍ່ທ່າງກັນຫຼາຍ ເພາະທ່ານ ເຊີຈີໂອ ເມສຊາ ແລະ ທ່ານ ປາທຣິເຈຍ ບຸລຣິດ ກໍໄດ້ຄະແນນຕາມຫຼັງມາຕິດໆ. ຈາກຜົນສຳຫຼວດຄວາມຄິດເຫັນຂອງສຳນັກຕ່າງໆຈຶ່ງຄາດວ່າຜົນການເລືອກຕັ້ງຄັ້ງນີ້ຈະອອກ

ມາສຸສິ ໂດຍຜູ້ສະໜັກທັງ 3 ຄົນຈະແບ່ງຄະແນນກັນໄປ ແລະ ອາດຕ້ອງໄປຕັດສິນກັນອີກໃນການເລືອກຕັ້ງຮອບ 2. ທັງນີ້, ໜ່ວຍເລືອກຕັ້ງໄດ້ເລີ່ມປິດຫັບໃນເວລາ 18:00 ໂມງ (4:00 ໂມງ ຂອງວັນທີ 23 ຕຸລາຕາມເວລາປະເທດລາວ) ຈາກການປະກາດຜົນເບື້ອງຕົ້ນໃນວັນດຽວກັນເຫັນວ່າ: ທ່ານ ເຊີຈີໂອ ເມສຊາ ໄດ້ຮັບຄະແນນສຽງທັງໝົດ 37% ນຳໜ້າທ່ານ ຈາວິເອີ ມິເລຍ ທີ່ໄດ້ຄະແນນພຽງ 30% ແລະ ທ່ານ ປາທຣິເຈຍ ບຸລຣິດ ໄດ້ຄະແນນ 24%.

ເວທີປຶກສາຫາລືສຸດຍອດການຮ່ວມມືສາກົນໜຶ່ງແລວໜຶ່ງເສັ້ນທາງ ຄັ້ງທີ 3

ຕາມການລາຍງານຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ເມື່ອວັນທີ 18 ຕຸລາ ຜ່ານມາ, ພິທີເປີດກອງປະຊຸມເວທີປຶກສາຫາລືສຸດຍອດການຮ່ວມມືສາກົນ “ໜຶ່ງແລວໜຶ່ງເສັ້ນທາງ” ຄັ້ງທີ 3 ໄດ້ຈັດຂຶ້ນຢູ່ນະຄອນຫຼວງປັກກິ່ງ ສປ ຈີນ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ສີຈິນຜິງ ເລຂາທິການໃຫຍ່ຄະນະກຳມະການສູນກາງພັກກອມມູນິດຈີນ ປະທານປະເທດຈີນ ປະທານຄະນະກຳມະການການທະຫານສູນກາງຈີນ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມພິທີເປີດກອງປະຊຸມ ແລະ ກ່າວຄຳປາໄສ. ທ່ານ ສີຈິນຜິງກ່າວວ່າ: ການຮ່ວມມື “ໜຶ່ງແລວໜຶ່ງເສັ້ນທາງ” ໄດ້ຜ່ານຂັ້ນຕອນແຜນວາດອັນຍິ່ງໃຫຍ່ຈົນມາຮອດການປະຕິບັດໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳ, ເຮັດໃຫ້ແຜນແມ່ບົດໄດ້ກາຍເປັນຈິງ; ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ໂຄງການສັນຍາລັກ ກໍຄືໂຄງການທີ່ນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດມາໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນຳ

ອີກ. ທ່ານ ສີຈິນຜິງ ກ່າວວ່າ: ໃນຮອບ 10 ປີຜ່ານມາ, ພວກເຮົາໄດ້ຍຶດໜັ້ນອຸດົມການແຕ່ຫົວທິ ແລະ ຈັບມືກັນ ພ້ອມກັນກ້າວໄປຂ້າໜ້າ ໂດຍໄດ້ຊຸກຍູ້ເຮັດໃຫ້ການຮ່ວມມືສາກົນ “ໜຶ່ງແລວໜຶ່ງເສັ້ນທາງ” ຈາກບໍ່ມີຕົວຕົນ ໄດ້ເປັນຮູບປະເພນີຮ່າງຂຶ້ນ ແລະ ໄດ້ຮັບການພັດທະນາຢ່າງແຂງແຮງ, ພ້ອມທັງໄດ້ຮັບຜົນງານອັນອຸດົມສົມບູນ. ທ່ານ ສີຈິນຜິງ ກ່າວວ່າ: ໃນ 10 ປີຜ່ານມາ, ພວກເຮົາໄດ້ພະຍາຍາມສ້າງເຄືອຂ່າຍທີ່ເຊື່ອມໂຍງເຊື່ອມຈອດກັນໃນທົ່ວໂລກທີ່ຖືແລວເສດຖະກິດເປັນການນຳພາ, ຖືຊ່ອງທາງໃຫຍ່ ແລະ ຊ່ອງທາງຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ວ່ອງໄວເປັນໂຄງຮ່າງ, ຖືທາງລົດໄຟ, ທາງຫຼວງ, ສະໜາມບິນ, ທ່າກຳປັ່ນ ແລະ ລະບົບທີ່ສົ່ງເປັນບ່ອນອີງ ແລະ ປົກຄຸມທາງບົກ, ທາງທະເລ, ທາງອາກາດ ແລະ ທາງອິນເຕີເນັດ ເຊິ່ງໄດ້ຊຸກຍູ້ການຈໍລະຈອນສິນຄ້າ, ການໝູນວຽນດ້ານເງິນທຶນ, ເຕັກນິກ

ແລະ ບຸກຄະລາກອນຂອງປະເທດຕ່າງໆຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ, ຊຸກຍູ້ໃຫ້ເສັ້ນທາງສາຍໄໝບຸຮານທີ່ມີປະຫວັດມາເປັນເວລາພັນປີຟື້ນຟູຄວາມມີຊີວິດຊີວາໃນຍຸກໃໝ່. ທ່ານ ສີຈິນຜິງກ່າວຕື່ມວ່າ: ການຮ່ວມມືສ້າງໜຶ່ງແລວໜຶ່ງເສັ້ນທາງແມ່ນເນັ້ນໜັກການຮ່ວມແຮງຮ່ວມໃຈກັນແບບຫຼາຍຄົນຫາຟົນສູມໄຟ ຈະໄດ້ແປວໄຟທີ່ສູງຂຶ້ນ, ຊ່ວຍເຫຼືອເຊິ່ງກັນແລະກັນຈະສາມາດກ້າວໄປໄກໄດ້, ສົ່ງເສີມການເຮັດໃຫ້ຕົນເອງມີການພັດທະນາທີ່ດີ ທັງເຮັດໃຫ້ຜູ້ອື່ນມີການພັດທະນາທີ່ດີເຊັ່ນດຽວກັນ, ປະຕິບັດການເຊື່ອມໂຍງເຊື່ອມຈອດກັນ, ຕ່າງຝ່າຍຕ່າງມີຜົນປະໂຫຍດ, ສະແຫວງຫາການພັດທະນາຮ່ວມກັນ ແລະ ຮັບຜົນປະໂຫຍດນຳກັນ. ບໍ່ເປັນປໍລະປັກກັນດ້ານຮູບຖານຈິດສຳນັກ, ບໍ່ຫຼີ້ນເກມດ້ານພູມສາດການເມືອງບໍ່ຕໍ່ຕ້ານກັນທາງການເມືອງລະຫວ່າງຝ່າຍ, ຄັດ

ຄ້ານການລົງໂທດພຽງລຳພັງແຕ່ຝ່າຍດຽວ, ຄັດຄ້ານການຂົ່ມຂູ່ດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ຍັງຄັດຄ້ານການຕັດສາຍພົວພັນກັນອີກດ້ວຍ. ທ່ານ ສີຈິນຜິງ ກ່າວອີກວ່າ: ຂ້າພະເຈົ້າຍິນດີປະກາດແຜນການດຳເນີນງານ 8 ລາຍການທີ່ຈົນສະໜັບສະໜູນການຮ່ວມມືສ້າງໜຶ່ງແລວໜຶ່ງເສັ້ນທາງດ້ວຍຄຸນນະພາບສູງຄື: 1. ກໍ່ສ້າງເຄືອຂ່າຍເຊື່ອມໂຍງເຊື່ອມຈອດກັນສາມມິຕິ ໜຶ່ງແລວໜຶ່ງເສັ້ນທາງ, 2. ສະໜັບສະໜູນສ້າງເສດຖະກິດໂລກແບບເປີດກວ້າງ, 3. ດຳເນີນການຮ່ວມມືທີ່ຕິດແທດຕົວຈິງ, 4. ຊຸກຍູ້ການພັດທະນາສີຂຽວ, 5. ຊຸກຍູ້ການປະດິດສ້າງດ້ານວິທະຍາສາດເຕັກໂນໂລຊີ, 6. ສະໜັບສະໜູນການໄປມາທາງສູ່ກັນລະຫວ່າງປະຊາຊົນ, 7. ກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງທີ່ປອດໄສຂາວສະອາດ ແລະ 8. ບຸລະນະກິນໄກການຮ່ວມມືສາກົນໜຶ່ງແລວໜຶ່ງເສັ້ນທາງ.



ຊີວິດປອດໄພ ແລະ ສາສະໜາ ຖ້ຳທຸກຄົນເຄີຍລົບ ແລະ ປະຕິບັດກົດໝາຍ

ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ

ຕາມຮູ້, ທຸກຄົນທີ່ໄດ້ໄປເຄື່ອນໄຫວ ເຮັດວຽກຢ້ຽມຢາມ ຫຼື ທ່ອງທ່ຽວຢູ່ປະເທດ ສິງກະໂປແລ້ວ ພໍກັບຮອດບ້ານເກີດເມືອງນອນ ກໍມັກຈະມີເລື່ອງເລົ່າທີ່ແປກໃໝ່-ໄດ້ສະຈັນໃຈ ຄົນລະແງ່ມຸມ, ບາງຄົນເວົ້າເຖິງຄວາມສະອາດ ງາມຕາ, ບາງຄົນເວົ້າເຖິງຕົວເມືອງຂຽວທັງໆທີ່ ມີຕຶກສູງຊັນບຽດກັນໃນພື້ນທີ່ທີ່ແສນຄັບແຄບ, ບາງຄົນຍ້ອງຍໍເລື່ອງລະບົບການໂດຍສານທີ່ແສນ ສະດວກສະບາຍ ແຕ່ທີ່ທຸກຄົນເວົ້າເປັນສຽງ ດຽວກັນນັ້ນ ກໍຄືເລື່ອງສະຕິກົດໝາຍຂອງຊາວ ສິງກະໂປ ທີ່ເຊື່ອມສານເຂົ້າໃນວິຖີຊີວິດ. **ສິງກະໂປ** ເປັນປະເທດຈະເລີນຮັ່ງມີໃນລະດັບ ແຖວໜ້າຂອງໂລກ ແຕ່ການໃຊ້ຊີວິດຂອງຄົນ ນັ້ນແມ່ນສຸດແສນປະຢັດ. ເພື່ອນໆສິງກະໂປ ເຄີຍເວົ້າໃຫ້ຜູ້ຂຽນຟັງວ່າ ການໃຊ້ຈ່າຍເພື່ອ Drive, Drink ແລະ Smoke ເຊິ່ງແປເປັນ ພາສາລາວ ການຊື້ລົດມາຂີ່, ຊື້ເຫຼົ້າມາດື່ມ ແລະ ຊື້ຢາມາສູບນັ້ນ ມີລາຄາແພງທີ່ສຸດໃນສິງກະໂປ. ທີ່ຝ່ອມມາພໍ້ຫອມປາກຫອມຄໍ ແມ່ນເພື່ອໃຫ້ ທ່ານຜູ້ອ່ານ ແນມເຫັນພາບລວມຂອງສິງກະໂປ ທີ່ເປັນປະເທດຮ່ວມສາຍຄາຄອບຄົວໃຫຍ່ອາ ຊຽນ ແຕ່ສິ່ງທີ່ຢາກລົງເລິກແດ່ ແມ່ນກ່ຽວກັບ ມາດຕະການທີ່ແສນເຄັ່ງຄັດ ແລະ ເດັດຂາດຂອງ ສິງກະໂປຕໍ່ຄະດີລັກລອບຄ້າ-ຂາຍຢາເສບຕິດ ທັງນີ້ກໍເພື່ອໃຫ້ລ່ອງຊ່ອງກັບບັນຍາກາດວັນ ຕ້ານຢາເສບຕິດແຫ່ງຊາດ (12 ຕຸລາ) ແລະ ວັນ ສາກົນເພື່ອຕ້ານຢາເສບຕິດ (26 ຕຸລາ). ຫຼາຍທ່ານ ອາດໄດ້ອ່ານຂ່າວການຕັດສິນປະຫານຊີວິດຜູ້ມີ ຢາເສບຕິດໄວ້ໃນຄອບຄອງຢູ່ສິງກະໂປໃນ ເດືອນຕຸລາ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ກາຍເປັນຂ່າວດັງໄປທົ່ວ ໂລກ. ຜູ້ຕິດແຮ້ວຄະດີມະນະດັງກ່າວ ຊື່ວ່າ ທ້າວ ໂມຮາເມັດ ອານຊາຣີ ໂມຮາເມັດອັບດູນ ອາຊິດ (ຕໍ່ໄປຂໍເອີ້ນສັ້ນໆວ່າ ໂມຮາເມັດ) ອາຍຸ 49 ປີ; ຂ່າວບອກວ່າຜູ້ກ່ຽວຖືກເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາ ຫຼວດສິງກະໂປຈັບກຸມແຕ່ປີ 2016 ພຸ້ນ ແຕ່ ເນື່ອງຈາກເປັນຄະດີຮ້າຍແຮງ ຈຶ່ງຕ້ອງໄດ້ໃຊ້ເວ

ລາເກັບກຳຂໍ້ມູນຢ່າງຄົບຊຸດ. ທ້າວ ໂມຮາເມັດ ຖືກຈັບກຸມພ້ອມດ້ວຍຂອງກາງຄື: ຫໍສານເສບ ຕິດຈຳນວນ 77 ຫໍ ລວມນ້ຳໜັກທັງໝົດ 750 ກຼາມ ແຕ່ເມື່ອເວລາພິສູດໄຈ້ແຍກຄັກແນ່ ກໍພົບ ວ່າ ໃນທັງໝົດ 77 ຫໍນັ້ນ ມີສານເສບຕິດປະເພດ ເຮໂຣອິນ ສິດເຈືອປົນຢູ່ພຽງ 30,23 ກຼາມ. ແຕ່ ຕາມກົດໝາຍຂອງສິງກະໂປ ນັ້ນ ເຮໂຣອິນ ຖືກ ກຳນົດວ່າເປັນປະເພດຢາເສບຕິດທີ່ຮ້າຍແຮງທີ່ສຸດ ຄືຜູ້ຕິດຄະດີ ເຮໂຣອິນ ນ້ຳໜັກພຽງ 15 ກຼາມ ກໍ ຈະໄດ້ຮັບໂທດປະຫານຊີວິດ. ການທີ່ຄະດີນີ້ແກ່ ຍາວມາເປັນເວລາ 6 ປີນັ້ນກໍເພາະວ່າທ້າວ ໂມຮາ ເມັດ ປະຕິເສດວ່າ ຢາເສບຕິດນັ້ນແມ່ນຂອງສາວ ແບນລາ ຟາຕິດາ, ຄູ່ຮັກຄົນອິນໂດເນເຊຍ ທີ່ເອົາ ໄປປະໄວ້ຫ້ອງພັກຂອງເຂົາ ແຕ່ສານສູງໄດ້ປະຕິ ເສດຂໍ້ແກ້ຕົວດັ່ງກ່າວ ແລະ ຖືເອົາການຕັດສິນ ຂອງສານຊັ້ນຕົ້ນໃຫ້ປະຫານຊີວິດຜູ້ກະທຳຜິດ. ໃນປັດຈຸບັນຫຼາຍປະເທດ ໄດ້ຜ່ອນຜົນ ໂທດ ໃນການຄ້າ-ຂາຍ ຫຼືມີໄວ້ໃນຄອບຄອງ ກັນຊາ ບາງປະເທດໄດ້ຍົກເອົາກັນຊາ ອອກຈາກ ບັນຊີຢາເສບຕິດປະເພດຮ້າຍແຮງ. ກັນຊາທາງ ການແພດ ໄດ້ກາຍເປັນ... ທ່າອ່ຽງລວມຂອງຫຼາຍ ປະເທດ ຄືໃຫ້ມີການຄົ້ນຄວ້າ, ທົດລອງເພື່ອສະ ກັດກັນຊາເປັນຢາປົວພະຍາດ ຢູ່ສິງກະໂປ ທາງ ການກໍໄດ້ອະນຸຍາດໃຫ້ມີການຄົ້ນຄວ້າທົດລອງ ເພື່ອນຳໃຊ້ກັນຊາເປັນຢາປົວພະຍາດ ແຕ່ພ້ອມ ດຽວກັນນັ້ນ ແມ່ນເດັດຂາດບໍ່ຍອມຜ່ອນຜົນ ໂທດ ໃນຄະດີຄ້າ-ຂາຍກັນຊາ ແລະ ບໍ່ຍົກກັນ ຊາອອກຈາກບັນຊີຢາເສບຕິດປະເພດຮ້າຍແຮງ. ກັນຊາທາງການແພດ ຢູ່ສິງກະໂປ ມີການຄວບ ຄຸມຢ່າງເຄັ່ງຄັດຮັດກຸມທີ່ສຸດ ເພື່ອສະກັດກັ້ນການ ສວຍໂອກາດເຮັດໃຫ້ຢາເສບຕິດປະເພດນີ້ແຜ່ ລາມເປັນໄພສັງຄົມ ເຊັ່ນຢູ່ບາງປະເທດທີ່ປະ ກາດນະໂຍບາຍ “ກັນຊາເສລີ” “ກັນຊາທາງ ການແພດ” ແຕ່ໃນທີ່ສຸດກໍເປັນ “ກັນຊາເພື່ອ ກິນມອມເມົາ”.



ຍອດຄົນງານ #ບ່າວກະບື "ຂຶ້ນ... ຫົວໜ້າຜູ້ກ່ອນຂອງລີ້ ໄດ້ອອກ ໃນຍັງຍິນຫຍັງໃຫ້ລີ້ແດ່ບໍ່?"

"ໃຫຍ່... ແຕ່ຂໍກັບອະປະໄວ້ຮືອນ".
"ໃນຍັງຍິນຫຍັງຮຽນວ່າແນວໃດ?"
"ເອ... ລະມ່ມນ່ວ່, ມັນຮຽນວ່າ ຂໍກັບອະປະໄວ້ໃນລ່ານຈນລູກລັງທີ່ດີ ທີ່ສຸດທີ່ຂໍເຮົາໄລ່ອອກ..."

BEST EMPLOYEE

#BAOKBU

"Did your previous employer give you a reference?"
"Yes, but i left it at home."
"What does it say?"
"Er... well, it says i was one of the best employees he had ever fired..."

ອ່ານນ່ວນ

ຊຸມ ຍິນ

ຮ້າຍຕໍາແຊບ ແມ່ ຄໍາລົບ ແກ້ງ

ການປຸງແຕ່ງອາຫານຕ້ອງຮັບປະກັນຄວາມສະອາດ

● ໂດຍ : ພູຜາ

ທະນາຄານພັດທະນາລາວ
LDB Bank

ບໍລິສັດ ຫຼວງພະບາງ ພາວເວີ ຈຳກັດ
LUANG PRABANG POWER COMPANY LIMITED

ກຸ່ມບໍລິສັດ ອີພີແອວ ຈຳກັດຜູ້ດຽວ
EPL GROUP SOLE CO.,LTD

ຜູ້ຊີ້ນຳ : ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ
ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ : ທ່ານ ສິສຸໄນ້ນ ແສງສະຫວັນ; ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ
ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ; ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ
ຄະນະບັນນາທິການ : ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງພະຈັນ ຮອງ; ທ່ານ ເປຄຳ ລິລຳສອນ ຮອງ
ກອງບັນນາທິການ : ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ;
ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ; ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ
ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ : ນາງ ນິດຕາ ຄຸນປາກດີ